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BUDAKALÁSZ VÁROS ÖNKORMÁNYZAT 

Szám: 17/2010 Kt.  

 

TARTALOMJEGYZÉK 

a Képviselő-testület 2010. június 29-én, kedden 18 órakor 

megtartott rendes, nyilvános ülésén hozott döntésekről 

 

 

Az ülés helye: Kós Károly Általános Művelődési Központ 

 

 

260/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 Beszámoló a Védőnői Szolgálat 2009. évben végzett munkájáról  

261/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

    Javaslat adományozásra az árvízkárosultak javára 

262/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 Javaslat adományozásra az árvízkárosultak javára 

263/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 Javaslat a felülvizsgált „Budakalász Város Önkormányzat Közművelődési 

 koncepció” elemzéséről készült szakértői jelentés elfogadására 

264/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 Javaslat a felülvizsgált és módosított „Budakalász Város Önkormányzat  Közoktatási 

koncepció és Fejlesztési terv” elfogadására  

265/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 Javaslat Budakalász Város Önkormányzat fenntartásában működő  közoktatási 

intézmények alapdokumentumainak (PP, PMP, SZMSZ, IMIP,  Házirend) 

elfogadására  

266/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 Javaslat Budakalász Város Önkormányzat fenntartásában működő  közoktatási 

intézmények alapdokumentumainak (PP, PMP, SZMSZ, IMIP,  Házirend) 

elfogadására  

267/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 Javaslat Budakalász Város Önkormányzat fenntartásában működő  közoktatási 

intézmények alapdokumentumainak (PP, PMP, SZMSZ, IMIP,  Házirend) 

elfogadására  

268/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 Javaslat Budakalász Város Önkormányzat fenntartásában működő  közoktatási 

intézmények alapdokumentumainak (PP, PMP, SZMSZ, IMIP,  Házirend) 

elfogadására  

269/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 Javaslat Budakalász Város Önkormányzat fenntartásában működő  közoktatási 

intézmények alapdokumentumainak (PP, PMP, SZMSZ, IMIP,  Házirend) 

elfogadására  

 

270/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 Javaslat Budakalász Város Önkormányzat fenntartásában működő  közoktatási 

intézmények alapdokumentumainak (PP, PMP, SZMSZ, IMIP,  Házirend) 

elfogadására  
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271/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 Javaslat a Kós Károly ÁMK szakmai vizsgálatáról készült szakértői jelentés 

 elfogadására  

272/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 Javaslat a Kós Károly ÁMK szakmai vizsgálatáról készült szakértői jelentés 

 elfogadására  

273/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 Javaslat a Kós Károly ÁMK szakmai vizsgálatáról készült szakértői jelentés 

 elfogadására  

274/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 Javaslat a Kós Károly ÁMK szakmai vizsgálatáról készült szakértői jelentés 

 elfogadására  

275/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 Javaslat a Sportkontingensről szóló szerződés módosítására  

276/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 Javaslat a 2010. évi „Európai Autómentes Nap” rendezvény  megszervezésére, 

csatlakozási szándék elfogadására 

277/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 Javaslat a Prekobrdo IV. ütem területén található 3534/23-33 helyrajzi számú 

 ingatlanok belterületbe csatolására 

278/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 Javaslat a budakalászi 3547/9 hrsz.-ú ingatlan belterületbe csatolását  alátámasztó 

 megállapodás elfogadására 

279/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 Javaslat a Prekobrdo II. ütem együtt haladó tulajdonosaival Telekalakítási 

megállapodás megkötésére 

280/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 Javaslat a HÉSZ észrevételével kapcsolatos ügyrendi szabályozás és  ütemterv 

elfogadására  

281/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 A Klisovác utca északi szabályozási vonalának részbeni módosítása  

282/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 Javaslat Pomáz város településrendezési eszközei módosításának véleményezésére 

283/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 Javaslat Pomáz Város Önkormányzat Jegyzője által hozott 04-414/24-2009 

 számú határozattal szembeni fellebbezés ügyében 

284/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 Javaslat az OMSZK tó melletti Vt-O övezet Helyi Építési Szabályzat  (HÉSZ) 

 szerinti előírásainak módosítására 

285/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 Javaslat a 2010 május hónapban áttekintett pályázati lehetőségekről szóló tájékoztató 

 elfogadására 

286/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 Tájékoztató a „Pest Megyei településközpontok Fejlesztése – Integrált 

 településfejlesztés Pest Megyében” (kódszám: KMOP-2009-5.2.1/B) című 

 pályázat állásáról  

287/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 Tájékoztató az Önkormányzat folyamatban lévő peres ügyeinek állásáról 

288/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 Beszámoló a polgármester önkormányzati társulásban végzett 2009. évi munkájáról 
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289/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 Tájékoztató Massányi Katalin főépítész éves munkájáról 

290/2010.(VI.29.) Kt. határozat 

 Beszámoló a polgármester Dunakanyari és Pilisi Önkormányzatok Többcélú 

 Kistérségi Társulásában végzett tevékenységéről 
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BUDAKALÁSZ VÁROS ÖNKORMÁNYZAT 

Szám: 17/2010 Kt.  

 

 

 

JEGYZŐKÖNYV  

a Képviselő-testület 2010. június 29-én, kedden 18 órakor 

megtartott rendes, nyilvános üléséről 

 

 

Az ülés helye: Kós Károly Általános Művelődési Központ 

 

 

Jelen vannak: Parlagi Endre polgármester 

   Balogh Csaba képviselő 

   Ercsényi Tiborné képviselő 

Dr. Kiss Ildikó képviselő 

Kovács Attila képviselő 

Krunity Péter képviselő 

Liszkai Gyuláné képviselő 

Márton András képviselő 

Németh Antal alpolgármester 

Dr. Novotny László képviselő 

Nógrádi Zoltán képviselő 

Rogán László képviselő 

Dr. Szigeti Ferencné képviselő 

Tolonics István képviselő 

 

Megjelent továbbá: dr. Molnár Éva jegyző 

    Nagy Zsolt aljegyző 

Dr. Udvarhelyi István, a Polgármesteri Kabinet 

vezetője 

Dr. Papp Judit szervezési és képviselő-testületi 

irodavezető 

Orosz György gazdasági irodavezető 

Hegyvári János műszaki irodavezető 

Villám Zsuzsanna (Polgármesteri Kabinet) 

Massányi Katalin főépítész 

Slezák Szilvia vezető védőnő 

 

Jegyzőkönyvvezető:  Ferenc Zsuzsa 
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Napirendi javaslat: 

 

1. Javaslat Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testületének az 

önkormányzat tulajdonában álló lakások és nem lakás céljára szolgáló 

helyiségek bérbeadásának feltételeiről szóló, 11/2009.(IV.1.) önkormányzati 

rendelet módosítására  

139/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Pénzügyi és Vagyonhasznosítási Bizottság 

   Népjóléti Bizottság 

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

 

2. Javaslat adományozásra az árvízkárosultak javára 

177/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Pénzügyi és Vagyonhasznosítási Bizottság 

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

 

3. Javaslat a felülvizsgált és módosított „Budakalász Város Önkormányzat 

Közoktatási koncepció és Fejlesztési terv” elfogadására  

160/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság 

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

 

4. Javaslat a felülvizsgált „Budakalász Város Önkormányzat Közművelődési 

koncepció” elemzéséről készült szakértői jelentés elfogadására  

161/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság 

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

 

5. Javaslat Budakalász Város Önkormányzat fenntartásában működő 

közoktatási intézmények alapdokumentumainak (PP, PMP, SZMSZ, IMIP, 

Házirend) elfogadására  

Részben bizottsági hatáskör 

173/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság 

Előterjesztő:  Nógrádi Zoltán OKSB elnök 

 

6. Javaslat a Kós Károly ÁMK szakmai vizsgálatáról készült szakértői jelentés 

elfogadására  

Részben bizottsági hatáskör 

174/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság 

Előterjesztő:  Nógrádi Zoltán OKSB elnök 
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7. Javaslat a Sportkontingensről szóló szerződés módosítására 

162/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Pénzügyi és Vagyonhasznosítási Bizottság  

Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság 

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

 

8. Javaslat a 2010. évi „Európai Autómentes Nap” rendezvény 

megszervezésére, csatlakozási szándék elfogadására 

150/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság 

   Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

 

9. Javaslat a Prekobrdo IV. ütem területén található 3534/23-33 helyrajzi számú 

ingatlanok belterületbe csatolására 

 145/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság  

Előterjesztő:  Dr. Novotny László TKB elnök 

 

10. Javaslat a budakalászi 3547/9 hrsz-ú ingatlan belterületbe csatolását 

alátámasztó megállapodás elfogadására 

146/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság  

Előterjesztő:  Dr. Novotny László TKB elnök 

 

11. Javaslat a Prekobrdo II. ütem együtt haladó tulajdonosaival Telekalakítási 

megállapodás megkötésére 

 147/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság  

Előterjesztő:  Dr. Novotny László TKB elnök 

 

12. Javaslat a HÉSZ észrevételével kapcsolatos ügyrendi szabályozás és 

ütemterv elfogadására  

148/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság  

Előterjesztő:  Dr. Novotny László TKB elnök 

 

13. A Klisovác utca északi szabályozási vonalának részbeni módosítása  

149/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság  

Előterjesztő:  Dr. Novotny László TKB elnök 
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14. Javaslat Pomáz város településrendezési eszközei módosításának 

véleményezésére 

151/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság  

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

 

15. Javaslat Pomáz Város Önkormányzat Jegyzője által hozott 04-414/24-2009 

számú határozattal szembeni fellebbezés ügyében 

152/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság  

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

 

16. Javaslat az OMSZK tó melletti Vt-O övezet Helyi Építési Szabályzat 

(HÉSZ) szerinti előírásainak módosítására 

153/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság  

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

 

17. Javaslat a 2010. május hónapban áttekintett pályázati lehetőségekről szóló 

tájékoztató elfogadására  

154/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság  

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

 

18. Javaslat a Kalászi Idősek Klubja létszámbővítésére  

140/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Népjóléti Bizottság 

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

 

19. Tájékoztató a „Pest Megyei településközpontok Fejlesztése – Integrált 

településfejlesztés Pest Megyében” (kódszám: KMOP-2009-5.2.1/B) című 

pályázat állásáról  

144/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság  

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

 

 

20. Tájékoztató az Önkormányzat folyamatban lévő peres ügyeinek állásáról 

165/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Pénzügyi és Vagyonhasznosítási Bizottság 

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 
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21. Beszámoló a Védőnői Szolgálat 2009. évben végzett munkájáról  

 141/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:  Népjóléti Bizottság 

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

 

22. Beszámoló a polgármester önkormányzati társulásban végzett 2009. évi 

munkájáról 

 155/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:  Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

 

23. Tájékoztató Massányi Katalin főépítész éves munkájáról 

 156/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:  Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

 

24. Beszámoló a polgármester Dunakanyari és Pilisi Önkormányzatok Többcélú 

Kistérségi Társulásában végzett tevékenységéről 

 166/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:  Pénzügyi és Vagyonhasznosítási Bizottság 

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

 

25. Javaslat a Budakalászért Közalapítvány kuratóriumi elnökségének 

megválasztására (Zárt ülésen tárgyalandó) 

163/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság 

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

 

26. Javaslat a budakalászi 2171 hrsz-ú ingatlan értékesítésére (Zárt ülésen 

tárgyalható)  

157/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Pénzügyi és Vagyonhasznosítási Bizottság 

    Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

 

27. Javaslat a budakalászi Fürj utcai ingatlanok értékesítésére (Zárt ülésen 

tárgyalható)  

143/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Pénzügyi és Vagyonhasznosítási Bizottság 

    Népjóléti Bizottság 

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 
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28. Javaslat a budakalászi 685/4 hrsz.-ú ingatlan megvásárlására vagy a 

kisajátítás folytatására (Zárt ülésen tárgyalható)  

158/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Pénzügyi és Vagyonhasznosítási Bizottság 

   Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

 

29. Javaslat a Budakalász, Sugár u. 3024 hrsz.-ú ingatlan közös tulajdonának 

megszüntetésére (Zárt ülésen tárgyalható) 

159/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Pénzügyi és Vagyonhasznosítási Bizottság 

   Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

 

30. Javaslat a pályázati úton meghirdetett 3 db Klenity építési telek 

értékesítésének az elbírálására (Zárt ülésen tárgyalható) 

179/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Pénzügyi és Vagyonhasznosítási Bizottság 

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

 

31. Javaslat a Budakalász, Sugár u. 3023; 3024; 3025/1; 3025/2; hrsz.-ú 

ingatlanok területrendezése tárgyában hozott 377/2009(VII.15.) Kt. határozat 

módosítására (Zárt ülésen tárgyalható) 

167/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Pénzügyi és Vagyonhasznosítási Bizottság 

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

 

32. Javaslat a 430/2009.(IX.22.) Kt. határozat visszavonására, és Budakalász, 

Budai út 43. sz. alatt található üres lakás pályáztatására (Zárt ülésen 

tárgyalható)  

142/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Népjóléti Bizottság 

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 
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(Az ülés kezdetének időpontja: 18 óra 12 perc.) 

 

Parlagi Endre polgármester: A rendes képviselő-testületi ülést megnyitom. 

Megállapítom, hogy 13 fővel határozatképes a testület.  

 

A meghívóban eredetileg 32 napirendi pont szerepel, időközben azonban a 

körülmények úgy alakultak, hogy javaslatot teszek az első napirendi pont 

visszavonására - ez az önkormányzat tulajdonában álló lakások és nem lakás 

céljára szolgáló helyiségek bérbeadásának feltételeiről szóló rendelet. Azt 

tapasztaltam, hogy a bizottságok között jelentős volt a nézeteltérés, és azt a 

mechanizmust, amelynek alapján egy bérlakás visszaadásának esetében mi 

térítést nyújtunk a korábbi bérlőnek, nem tartom megalapozottnak, 

elfogadhatónak, ebbe bele lehet kötni, ez erősen szubjektív, tehát tovább 

dolgozunk azon, hogy egy sokkal kiforrottabb, kidolgozottabb rendeletünk 

legyen. 

A másik, amit szintén javaslok visszavonni, az Idősek Klubja létszámbővítése, 

hiszen ezt semelyik bizottság nem támogatta. 

 

Aki az 1. napirendi pont visszavonásával egyetért, az kérem, szavazzon! 

(Szavazás. – Jól látható többség.) Köszönöm. 

Aki a 18. napirendi pont visszavonásával egyetért, az kérem, szavazzon! 

(Szavazás.) 13 igen – köszönöm szépen. 

 

Kinek van ezenkívül észrevétele a napirenddel kapcsolatban? 

 

Nógrádi Zoltán képviselő: A 3. és 4. napirendi pontot nem logikusabb fordított 

sorrendben tárgyalni? Az egyik a közoktatási koncepció és fejlesztési terv 

elfogadása, és utána következne a róla készült szakértői elemzés. Tehát azt 

javaslom, hogy a 3. és a 4. napirendi pontot cseréljük meg. 

 

Parlagi Endre polgármester: Aki egyetért a 3. és a 4. napirendi pont 

megcserélésével, az kérem, szavazzon! (Szavazás.) 13 – egyhangú. További 

észrevétel? 

 

Nógrádi Zoltán képviselő: A sportkontingensről szóló szerződés korábbi 

előterjesztését zárt ülésen tárgyalta a testület. Van-e ok arra, hogy ezt most zárt 

ülésen tárgyaljuk, tehát van-e benne olyan, ami üzleti titkot sértene? 

 

Dr. Molnár Éva jegyző: Nincs, maradhat nyílt napirendi pontként. 

 

Dr. Novotny László képviselő: A 11. napirendi ponthoz vendégünk van, ezért 

azt javaslom, hogy ezt vegyük előrébb. 
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Parlagi Endre polgármester: Ez már lezárt ügy, azt hiszem, Nagy úr teljes 

megelégedésére. 

 

Balogh Csaba képviselő: Elnézést kérek, kint várakozik Leidinger István 

tűzoltóparancsnok és a helyi önkéntesek vezetője, akik ünnepélyes keretek 

között szeretnének a nyilvánosság előtt egy nagy értékű eszközt bemutatni, 

melynek átvételére nemrég került sor. 

 

Parlagi Endre polgármester: Először a napirendről szavazzunk. Aki a 

módosított napirenddel egyetért, az kérem, szavazzon! (Szavazás.) 13 – 

egyhangú. 

Most szavazzunk arról, hogy meghallgatjuk-e a tűzoltókat. Aki ezzel egyetért, 

az kérem, szavazzon! (Szavazás. – Jól látható többség.) Köszönöm. Hívjuk be 

őket. (Megtörténik.) 

Tisztelettel köszöntjük a pomázi tűzoltóparancsnokot és a budakalászi őrs 

parancsnokát, megadom a szót. 

 

Leindinger István tűzoltóparancsnok örömmel tájékoztatja a Képviselő-

testületet arról, hogy a helyi tűzoltóság sikeresen pályázott egy feszítő-vágó 

berendezésre Budakalász részére, amelyet a tűzoltóság most megkapott és 

beüzemelt használatra, ezt követően bemutatja a hidraulikus mentőszerszámot, 

melynek ára 4 millió forint volt. A berendezés Budakalászon a tűzoltó 

gépjárműre kerül majd elhelyezésre. 

Továbbá kéri, hogy a múlt évben beszerzett gumicsónakkal hivatalos 

gyakorlatozási lehetőséget biztosítson a tűzoltóság számára a budakalászi 

önkormányzat. 

 

Parlagi Endre polgármester: Egy kicsit figyelmetlenek voltunk, mert 

javasoltak még egy sorrendmódosítást, amiről nem szavaztunk. Tekintettel arra, 

hogy a védőnők csoportvezetője, Slezák Szilvia itt van, hogy ne kelljen várnia a 

21. napirendi pontra, vegyük előrébb ezt a napirendi pontot. Aki ezzel egyetért, 

az kérem, szavazzon. (Szavazás. – Jól látható többség.) Köszönöm szépen. 

 

A NAPIRENDI PONTOK MEGTÁRGYALÁSA 

 

1. Beszámoló a Védőnői Szolgálat 2009. évben végzett munkájáról  

 141/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta: Népjóléti Bizottság 

Előterjesztő: Parlagi Endre polgármester 

 Írásos anyag csatolva. (1. sz. melléklet) 

 

Slezák Szilvia vezető védőnő: Tisztelt Képviselő-testület! A beszámolóban 

leírtam, hogy milyen adatokkal dolgozunk, mit értünk el és mit szeretnénk; 
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szeretnénk, hogy az Egészségház végre felépüljön. 116 újszülöttünk volt, ami 

azt jelenti, hogy a város lakossága nem csökkent. 

 

Parlagi Endre polgármester: Egy évben körülbelül 110-115 gyermek születik, 

és három évfolyamot gondoltunk, ami azt jelenti, hogy 330-340 gyermekkel kell 

számolni. 

 

Slezák Szilvia vezető védőnő: Akit mi védőnők gondozunk, az nagyjából 600 

gyermek. 

 

Parlagi Endre polgármester: Van-e kérdés, hozzászólás? (Nincs.) A határozati 

javaslat szerint Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a 

határozat mellékletét képező beszámolót a Védőnői Szolgálat 2009. évben 

végzett munkájáról. Aki ezzel egyetért, az kérem, szavazzon! (Szavazás.) 

 

 

A Képviselő-testület 13 egyhangú igen szavazattal az alábbi határozatot fogadta 

el: 

 

260/2010. (VI.29.) Kt. határozat  

Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a 

határozat mellékletét képező beszámolót a Védőnői Szolgálat 2009. 

évben végzett munkájáról.  

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

Melléklet 

 

Beszámoló a Védőnői Szolgálat 2009. évben végzett munkájáról  

 

A védőnő feladata, hogy folyamatos megfigyelésen alapuló tanácsadással és 

egészségneveléssel segítséget nyújtson a női lakosság számára, és rajtuk keresztül a 

családoknak. Segítjük a családokat az egészségkárosító hatások elkerülésében. Célunk az 

egyének, közösségek (az utódnemzedék) zavartalan, harmonikus (testi, lelki szellemi és 

szociális téren) fejlődésének, és egészséges életvitelének kialakítása. 

 

Végigkövetjük a várandósság időszakát, majd szoros kapcsolatban állunk a családokkal a 

csecsemő- és kisdedkorban. Az óvoda- ill. iskola-egészségügyi munka révén kapcsolatot 

tartunk a gyermekeket nevelő családokkal is. Családlátogatásaink során az idősebb lakosság 

problémáival is találkozunk, igyekszünk nekik is segítséget nyújtani. 

 

A védőnői munka gerincét tehát a családgondozás képezi, melybe beletartozik: 

▪ a családlátogatás, 

▪ a tanácsadás, 
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▪ az egészségnevelés, amely különböző tanfolyamok, előadások, közösségi alkalmak keretében 

történik. 

 

 Munkánk másik fő részét az óvodai ill. iskolai közösségekben végzett életkorhoz kötődő 

védőoltások és szűrővizsgálatok képezik. 

 

2007 óta 5 védőnői körzetben dolgozunk. Egyik kolléganőnk 2009 májusától munkahelyet 

váltott; másik kolléganőnk a GyED időszakának letelte után lakóhelyén vállalt munkát; 

harmadik kolléganőnk pedig gyermekáldás előtt áll, jelenleg is táppénzen van. Mindhármuk 

helyettesítést belső helyettesítéssel oldjuk/oldottuk meg. 

 

A gondozott családjaink száma 2009-ben 699 volt. Gondozási munkánk során 5 esetben 

találkoztunk gyermekelhanyagolással, 2 esetben történt intézkedés. 

 

18 alkalommal tartottunk csoportos egészségnevelési alkalmat: baba-mama klubot, 

fogyiklubot, babamasszázs és szülésre felkészítő tanfolyamot. Anyatejes Világnap (Világhét) 

rendezvénysorozat alkalmával köszöntöttük az anyatejet más csecsemőnek is adó anyukákat, 

és a sokáig szoptató édesanyákat. Csoportos egészségnevelési alkalmainkon a megjelentek 

száma összesen 286 fő volt. 

 

A várandósok gondozása során együttműködünk a területi nőgyógyásszal, a háziorvosokkal és 

a kismamák fogadott nőgyógyászával is. 

105 kismamát vettünk újonnan nyilvántartásba, 127 alkalommal látogattuk meg őket 

lakásukon, 511 alkalommal pedig ők keresték meg minket védőnői tanácsadásainkon. 5 

alkalommal a szentendrei rendelőintézet nőgyógyásza is jelen volt a várandós tanácsadások 

alkalmával, így a választott orvossal nem rendelkező kismamáink is szakorvosi ellátásban 

részesülhettek. 

 

2009. évben 116 csecsemő született: 865 alkalommal kerestük fel őket a lakásukon, 288 

alkalommal védőnői tanácsadáson, 726 alkalommal pedig az orvossal és védőnővel közösen 

tartott tanácsadásokon jelentek meg. 

 

A védőnői munka egyik fontos mutatója az anyatejes táplálás alakulása, mely településünkön 

2009 évben a következőként alakult: 

118 csecsemő töltötte be az 1. életévét: ebből 79 csecsemő 4 hónapos koráig, 51 csecsemő 

pedig 6 hónapos koráig kizárólagosan anyatejes táplálásban részesült, 58 budakalászi kisbaba 

pedig egy éves kora után is részesülhetett anyatejes táplálásban.  

 

Kisdedek (1-3 évesek) gondozásáról: 

355 alkalommal a lakásukon kerestük fel a kisdedeket nevelő családokat, tanácsadásainkon 

pedig 811 megjelenés volt e korosztályból.  

 

3-6 éves gyermekekkel 122 alkalommal az otthonukban, 461 alkalommal pedig a 

tanácsadóban találkoztunk. 

 

A kötelező egészségbiztosítás keretében igénybe vehető, a betegségek megelőzését és korai 

felismerését szolgáló egészségügyi szolgáltatásokról és a szűrővizsgálatok igazolásáról szóló 

módosított 51/1997. (XII.18.) NM. 2009. szeptember 1-től kötelezően előírja az 1, 3, 6 

hónapos, valamint 1, 2, 3, 4, 5, 6 éves gyermekek komplex védőnői szűrővizsgálatát, emiatt a 

védőnői tanácsadásaink idejét kibővíteni kényszerülünk. E rendelkezéssel párhuzamosan 
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megszűntek az óvodai szűrővizsgálatok, az óvodáskorúak szűrése (a szülő jelenlétében) a 

területileg illetékes védőnő önálló védőnői tanácsadásán történik. 

Az iskolákban kétévente végzünk szűrővizsgálatot a házi-gyermekorvosok 

közreműködésével. Vizsgálataink kiterjednek a testi fejlődés megítélésére, érzékszervi 

szűréseket végzünk, az iskola orvosa pedig komplex fizikális vizsgálatot végez. 

 

7-18 éves gyermekeink hála Istennek mind közösségbe járnak, e korosztályban otthon 

gondozott gyermekről nem tudunk. 

 

Együttműködtünk és együttműködünk a bölcsőde, az iskolák, óvodák, gyermekjóléti szolgálat 

munkatársaival a problémás családok és gyermekek érdekében. 

 

2007-ben egy védőnői munkaszobával bővül a tanácsadó, így már minden védőnőnek saját 

asztala van, de egy négyszemközti beszélgetésre alkalmas szoba még nagyon hiányzik, ezért 

is nagyon várjuk az új, korszerű Egészségház megépülését! 

 

Az iskolai szűrések továbbra is problémát jelentenek, mert nincs egy megfelelően kialakított 

és a szűrővizsgálat elvégzéséhez szükséges eszközökkel felszerelt helység (orvosi szoba) az 

intézményekben. Orvosaink a szűréseket és az oltásokat csak a védőnői tanácsadóban végzik, 

így a gyermekek a tanítási óra terhére kénytelenek bejönni hozzánk. 

 

 

Budakalász, 2010. június 10. 

 

 

 

  Tisztelettel a Védőnői Szolgálat nevében: 

 

         

          Slezák Szilvia sk. 

            vezető védőnő 
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2. Javaslat adományozásra az árvízkárosultak javára 

177/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Pénzügyi és Vagyonhasznosítási Bizottság 

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

Írásos anyag csatolva. (2. sz. melléklet) 

 

Orosz György előkészítő: Tisztelt Képviselő-testület! Mindenki számára 

nyilvánvaló, hogy az elmúlt hónapok esőzései miatt az önkormányzatnak van 

lehetősége támogatni az árvízkárosultakat. A költségvetésben jelenleg erre 

elkülönített forrás nem áll rendelkezésre, ezért terjesztettük be a költségvetés 

módosításakor, hogy a Szeretetszolgálat támogatásával lehet közvetett módon az 

árvízkárosultakat támogatni. 

 

A támogatási szerződés jelenleg folyamatban van, azzal, hogy a 

Szeretetszolgálat jelenleg támogatási szerződést nem tudott nekünk adni, csak 

nyilatkozatot, de ez az önkormányzati törvénynek nem felel meg. Az 

önkormányzat első körben 2 millió forintot javasolt erre a célra. 

 

A szakbizottságok a határozati javaslat elfogadását javasolták. 

 

Nógrádi Zoltán képviselő: Én egy módosító indítvánnyal élnék. Azt javasolom, 

hogy ezt a 2 millió forintot ne tegyük be egy nagy kalapba, hanem a bizottság 

vagy a polgármester úr válasszon ki egy olyan települést, amit célzottan szeretne 

támogatni. Szerintem ez így sokkal könnyebben beazonosítható, látványosabb, 

egy településen megrongálódott iskola vagy orvosi rendelő, tehát valami, amiről 

tudjuk, hogy részben a mi forintjainkból készült, ami esetleg alapja lehet egy 

hosszú távú együttműködésnek is – rendszeresen tiszai túráznak a 

szentistvántelepi iskolások. Ha elég jól meghatározhatóan kerül valahova a mi 

pénzünk, akkor annak egyértelműen látjuk az eredményét. Ezt érdemes 

megfontolni. 

 

Parlagi Endre polgármester: Jó, fontoljuk meg. Ennek az a hátránya, hogy 

azok a települések kapnak sokat, akik a médiában leginkább előfordultak. 

Szentendre például Szendrőt támogatja. Támogathatjuk Szendrőt is közvetlenül, 

és akkor könnyebb arra hivatkozni, hogy ez egy kistérségi támogatás. Úgy 

tudom, Pomáz is támogat egy települést. 

 

Tolonics István képviselő: Mennyi bejelentés érkezett a budakalászi árvízzel 

kapcsolatban? 2002-ben és 2006-ban is voltak olyan zöngék, hogy járt volna 

nekik támogatás és árvízkárosultnak nem minősítették, stb. Eddig mennyi ilyen 

panasz jött? 
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Parlagi Endre polgármester: Eddig egy olyan levelet kaptam, aki egy 

vöröskeresztes segélyigénylő nyomtatványt töltött ki, és ezen igazolni kellett, 

hogy a házában víz volt, ami kárt okozott. Kimentünk, lefényképeztük, 

dokumentáltuk. Nem hozzánk fordult, hanem nekünk csak egy igazolással 

kellett megtámogatni a kérelmét. 

Nyilván lesz valami állami akció arra, hogy mérjük fel a károsultak körét, és 

aztán valamilyen eljárás keretében kárpótlást kapjanak. 

 

Tolonics István képviselő: Csak azért kérdeztem, hogy ne az legyen, hogy 

máshova adunk, itt meg jó néhányan még nagyobb bajba is kerültek. 

 

Ercsényi Tiborné képviselő: Csatlakozni szeretnék Tolonics úrhoz, hogy 

természetesen adjunk másoknak is, ha van erre lehetőségünk, mint ahogy 

Nógrádi úr is mondta, válasszunk ki egy adott települést, vagy csatlakozzunk a 

szentendreiekhez és közösen juttassuk el Szendrőnek az összeget, de nagyon 

helyesnek tartanám azt is, ha a saját árvízkárosultjainkról is gondoskodni 

tudnánk, végezne egy felmérést erről az önkormányzat és elkülönítene erre egy 

összeget.  

A Hírmondó újságból értesültem arról, hogy többnapos ünnepséget terveznek a 

várossá válásunk évfordulójára, ami még tűzijátékkal is kedveskedik a 

lakosoknak - elképzelhető, hogy az augusztus 20-i tűzijáték elmarad, vagy 

lényegesen szerényebb körülmények között lesz megtartva -; akár ennek terhére 

gondoskodhatnánk a saját árvízkárosultjainkról is. 

 

Parlagi Endre polgármester: A tűzijáték költsége csak 200.000 forint, ez 

költségvetés-módosítást jelent, ha alaposan előkészítjük, akkor meg tudjuk 

tenni. 

 

Kovács Attila képviselő: Nógrádi úr hozzászólása arra ösztönzött, hogy 

elmondjam, volt egy ehhez hasonló ötlet a bizottságban is; nem településre 

vonatkozóan tettem javaslatot, hanem azt javasoltam, hogy egy családot 

válasszunk ki, mert azokkal a pénzekkel kapcsolatban, amik bekerülnek egy 

nagy kalapba, valahogy nem igazán érzi úgy az ember, hogy célt érnek, sokkal 

közvetlenebb hatást tudunk kiváltani, ha nem egy települést támogatunk meg, 

hanem kifejezetten egy családnak adjuk oda ezt az összeget, vagy kettőnek. 

Rossz tapasztalataim vannak az ilyen alapítványi meg egyéb pénzgyűjtések vagy 

akár egyházi gyűjtések kapcsán is. Tehát azt javaslom, egy kicsit 

továbbgondolva Nógrádi úr ötletét, hogy válasszunk ki egy vagy két családot és 

annak adjuk oda. 

 

Parlagi Endre polgármester: Először Nógrádi úr javaslatát teszem fel 

szavazásra, azzal a kiegészítéssel, hogy Budakalász Város Önkormányzat 

Képviselő-testülete 2 millió forintot ajánl fel a magyarországi árvízkárosultak 
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megsegítésére, együttműködve a dunakanyari önkormányzatokkal, Szendrő 

Város Önkormányzatának támogatására. Aki ezzel egyetért, az kérem, 

szavazzon! (Szavazás.) 

 

 

A Képviselő-testület 12 igen szavazattal, 0 nem ellenében és 1 tartózkodás 

mellett az alábbi határozatot fogadta el: 

 

261/2010. (VI.29.) Kt. határozat  

Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testülete 2.000 eFt-ot 

ajánl fel a magyarországi árvízkárosultak megsegítésére, 

együttműködve a Duna-kanyari önkormányzatokkal, Szendrő Város 

Önkormányzatának támogatására. 

 

Felelős: Parlagi Endre polgármester 

Határidő: 2010. július 25. 

 

 

Parlagi Endre polgármester: A pénz forrása a Trianon emlékmű beruházás 

terhére 1 millió forint és a Damjanich utcai támfal terhére 1 millió forint. Az 

előirányzatok átcsoportosításáról a következő költségvetés módosítása során 

intézkedünk. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a szerződés 

aláírására. Aki ezzel egyetért, az kérem, szavazzon! (Szavazás.) 

 

 

A Képviselő-testület 13 egyhangú igen szavazattal az alábbi határozatot fogadta 

el: 

 

262/2010. (VI.29.) Kt. határozat  

Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, 

hogy a magyarországi árvízkárosultak megsegítésére felajánlott 

2.000 eFt támogatás fedezete a Trianon emlékmű beruházás terhére 

1.000 eFt, a Damjanich utcai támfal beruházás terhére 1.000 eFt. A 

képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a támogatási 

(adományozási) szerződés aláírására, valamint arra, hogy a 

költségvetés következő módosítása során az előirányzatok 

átcsoportosításáról gondoskodjon. 

 

Felelős: Parlagi Endre polgármester 

Határidő: 2010. július 25. 
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3. Javaslat a felülvizsgált „Budakalász Város Önkormányzat Közművelődési 

koncepció” elemzéséről készült szakértői jelentés elfogadására  

161/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság 

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

Írásos anyag csatolva. (3. sz. melléklet) 

 

Villám Zsuzsanna előkészítő: Tisztelt Képviselő-testület! Nyolc évvel ezelőtt, 

2002-ben alkotta meg az akkori nagyközség képviselő-testülete a település 

közművelődési koncepcióját. Az azóta eltelt nyolc év során a település 

közművelődési, kulturális élete nagyban változott, az igényei is változtak, éppen 

ezért szükségszerűvé és célszerűvé vált a közművelődési koncepció 

felülvizsgálata, aktualizálása. Az ez évi nagy szakmai ellenőrzési projekt 

részeként a Qualy-Co Kft.-t bízta meg a Képviselő-testület a közművelődési 

koncepció felülvizsgálatával. 

 

A Qualy-Co szakértője, Hortobágyiné Török Rita elvégezte a közművelődési 

koncepció vizsgálatát és azt javasolta a Képviselő-testületnek, hogy egy teljesen 

új kulturális koncepciót alkosson. Ezt azzal indokolta és tette érthetővé, hogy ez 

a közművelődési koncepció, amely 2002-ben született, nem tartalmaz olyan 

helyzetelemzést, ami alapján egy koncepciót lehetne fölállítani, a ’98-as 

közművelődési rendeletünknek egy bővített változta. 

 

A szakértő asszony az elemzésében kitért arra, hogy milyen helyzetelemzést, 

illetve adatgyűjtést lehetne végezni az új koncepció megalkotása érdekében, 

valamint javaslatot tett egy új koncepció vázlatának, tartalmának összeállítására, 

és javasolta a Képviselő-testületnek egy teljesen új, alapos helyzetelemzésre 

épülő koncepció kidolgozását. 

 

Az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság javasolta a koncepció elkészítésének 

határidejét 2011. április 30-ában meghatározni. 

 

Parlagi Endre polgármester: Kérdés, hozzászólás? (Nincs.) A határozati 

javaslat a következő: (Felolvassa.) Aki ezzel egyetért, az kérem, szavazzon! 

(Szavazás.) 

 

 

A Képviselő-testület 12 igen szavazattal, 1 nem ellenében és 0 tartózkodás 

mellett az alábbi határozatot fogadta el: 

 

 

263/2010. (VI.29.) Kt. határozat  
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Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2002. évben 

jóváhagyott Közművelődési koncepció szakértői elemzéséről, 

vizsgálatáról készült jelentést tudomásul veszi, ami teljesen új 

koncepció elkészítését javasolja. 

A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy az új 

koncepció elkészítése érdekében járjon el. 

 

Határidő: 2011. április 30. 

Felelős: polgármester 

 

 
4. Javaslat a felülvizsgált és módosított „Budakalász Város Önkormányzat 

Közoktatási koncepció és Fejlesztési terv” elfogadására  

160/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság 

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

 Írásos anyag csatolva. (4. sz. melléklet) 

 

Villám Zsuzsanna előkészítő: Tisztelt Képviselő-testület! Budakalász 

településnek 2001 óta van közoktatás-fejlesztési koncepciója, illetve intézkedési 

terve, amelyet 2007-ben az OKSB, illetve a Képviselő-testület már 

felülvizsgálatra javasolt, és a felülvizsgálatot akkor egy közoktatási szakértővel 

el is végeztette. Ám a város közoktatást érintő szakmai igényei, kihívásainak 

változása a bizottság részéről egy további elemezést tett szükségessé, így a 

2009. évben az intézményi alapdokumentumok szakmai vizsgálatának 

következményeként javasolta a felülvizsgált közoktatás-fejlesztési koncepció 

elfogadását. 

 

A Qualy-Co Kft. által megbízott közoktatási szakértő, Házlinger György 

elvégezte az elemzést, felülvizsgálatot és javaslatot tett az új, már módosított 

koncepcióra, amely a múlt héten az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság által 

tett javaslatok alapján korrigálásra került, a szakértő az elvégzett 

módosításokkal, kiegészítésekkel június 24-én megküldte az ismételten 

megújított koncepciót, ez a testületi ülésre kiküldött anyag mellékletét képezte. 

Kérem a Képviselő-testülettől ennek elfogadását. 

 

Parlagi Endre polgármester: Kérdés, hozzászólás? (Nincs.) A határozati 

javaslat a következő: (Felolvassa.) Aki ezzel egyetért, az kérem, szavazzon! 

(Szavazás.) 

 

A Képviselő-testület 12 igen szavazattal, 0 nem ellenében és 1 tartózkodás 

mellett az alábbi határozatot fogadta el: 
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264/2010. (VI.29.) Kt. határozat  

Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testülete a település 

közoktatásának szakmai megújulása, stratégiájának meghatározása 

céljából átdolgozott „Közoktatás-fejlesztési koncepció és 

Intézkedési terv 2010-2014”-et elfogadja. 

A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a koncepcióban 

szereplő célok és feladatok megvalósításához szükséges 

intézkedések megtételére. 

 

Határidő: folyamatos 

Felelős: polgármester 

 

 
5. Javaslat Budakalász Város Önkormányzat fenntartásában működő 

közoktatási intézmények alapdokumentumainak (PP, PMP, SZMSZ, IMIP, 

Házirend) elfogadására  

Részben bizottsági hatáskör 

173/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság 

Előterjesztő:  Nógrádi Zoltán OKSB elnök 

Írásos anyag csatolva. (5. sz. melléklet) 

 

Villám Zsuzsanna előkészítő: Tisztelt Képviselő-testület! Budakalász 

közoktatási intézményei alapdokumentumainak módosítását, felülvizsgálatát 

mind a jogszabályi változások, mind az Oktatási Hivatal által tett hatósági 

ellenőrzések szükségessé tették. Ez minden intézményben az 

alapdokumentumokat – pedagógiai program, házirend, szervezeti-működési 

szabályzat, intézményi minőségirányítási program – érintette. A Kalász Suli 

esetében a pedagógiai programot nem, mert azt már 2009. augusztus végén a 

Képviselő-testület jóváhagyta. 

 

Az alapdokumentumok vizsgálatát a Qualy-Co Kft. közoktatási szakértői 

csapata végezte el, akik az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság ülésén 

személyesen részt vettek és a bizottság részletesen megtárgyalta a napirendet. A 

15 dokumentum közül kettőt javasolt a Képviselő-testületnek jóváhagyásra a 

szakértői stáb, a Telepi Óvoda helyi óvodai programja, illetve Nyitnikék Óvoda 

intézményi minőségirányítási programját, melyek megfelelnek mind a 

jogszabályi, mind a szakmai elvárásoknak. Ezért a bizottság javasolja a 

Képviselő-testületnek e két intézmény esetében ezen alapdokumentumok 

elfogadását. 

 

A többi alapdokumentum esetében a szakértői jelentésben megfogalmazott 

kiegészítések, javítások, módosítások, korrekciók mellett javasolta a bizottság, 
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hogy a most nyáron esedékes, a közoktatási törvény módosításából fakadó 

változásokat is vezessék át az alapdokumentumok fenntartói jóváhagyása előtt. 

A szakértő cég felajánlotta a térítésmentes utóellenőrzést is, amire augusztus 

második felében kerülhet sor, így a fenntartói jóváhagyás a szeptemberi ülésre 

tervezhető. 

 

Parlagi Endre polgármester: Kérdés, hozzászólás? (Nincs.) Akkor menjünk 

végig intézményenként ezeken a dokumentumokon, az OKSB határozati 

javaslatai szerint. 

 

Az OKSB a Szentistvántelepi Általános Iskola három alapdokumentumának 

módosítását és korrekció végrehajtását javasolja. Aki ezzel egyetért, az kérem, 

szavazzon! (Szavazás.) 

 

 

A Képviselő-testület 13 egyhangú igen szavazattal az alábbi határozatot fogadta 

el: 

 

265/2010. (VI.29.) Kt. határozat  

Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 

Szentistvántelepi Általános Iskola három alapdokumentumának – 

PP, IMIP, Házirend – a szakértői vizsgálat során a szakértő 

észrevételeivel, javaslataival, valamint a közoktatási törvény 

esetlegesen életbe lépő módosításának figyelembe vételével történő 

módosítását és korrekció végrehajtását elrendeli. 

 

Határidő: 2010. szeptemberi képviselő-testületi ülés 

Felelős: intézményvezető, polgármester 

 

Parlagi Endre polgármester: A Kalász Suli Általános Iskola esetében az 

OKSB a két alapdokumentum – IMIP, házirend – módosítását és korrekció 

végrehajtását javasolja. Aki ezzel egyetért, az kérem, szavazzon! (Szavazás.) 

 

A Képviselő-testület 13 egyhangú igen szavazattal az alábbi határozatot fogadta 

el: 

 

266/2010. (VI.29.) Kt. határozat  

Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Kalász Suli 

Általános Iskola két alapdokumentumának – IMIP, Házirend – a 

szakértői vizsgálat során a szakértő észrevételeivel, javaslataival, 

valamint a közoktatási törvény esetlegesen életbe lépő 

módosításának figyelembe vételével történő módosítását és 

korrekció végrehajtását elrendeli. 
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Határidő: 2010. szeptemberi képviselő-testületi ülés 

Felelős: intézményvezető, polgármester 

 

Parlagi Endre polgármester: A Telepi Óvoda esetében az OKSB a két 

alapdokumentum – IMIP, házirend – módosítását és korrekció végrehajtását 

javasolja. Aki ezt elfogadja, az kérem, szavazzon! (Szavazás.) 

 

A Képviselő-testület 13 egyhangú igen szavazattal az alábbi határozatot fogadta 

el: 

 

267/2010. (VI.29.) Kt. határozat  

Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Telepi 

Óvoda két alapdokumentumának - IMIP, Házirend - a szakértői 

vizsgálat során a szakértő észrevételeivel, javaslataival, valamint a 

közoktatási törvény esetlegesen életbe lépő módosításának 

figyelembe vételével történő módosítását és korrekció végrehajtását 

elrendeli. 

 

Határidő: 2010. szeptemberi képviselő-testületi ülés 

Felelős: intézményvezető, polgármester 

 

 

Parlagi Endre polgármester: A Nyitnikék Óvoda esetében az OKSB a két 

alapdokumentum – HOP, házirend – módosítását és korrekció végrehajtását 

javasolja. Aki ezzel egyetért, az kérem, szavazzon! (Szavazás.) 

 

A Képviselő-testület 13 egyhangú igen szavazattal az alábbi határozatot fogadta 

el: 

 

268/2010. (VI.29.) Kt. határozat  

Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Nyitnikék 

Óvoda két alapdokumentumának - HOP, Házirend - a szakértői 

vizsgálat során a szakértő észrevételeivel, javaslataival, valamint a 

közoktatási törvény esetlegesen életbe lépő módosításának 

figyelembe vételével történő módosítását és korrekció végrehajtását 

elrendeli. 

 

Határidő: 2010. szeptemberi képviselő-testületi ülés 

Felelős: intézményvezető, polgármester 
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Parlagi Endre polgármester: A Telepi Óvoda esetében az OKSB az 

átdolgozott, felülvizsgált és egységes szerkezetbe foglalt, a nevelőtestület által 

2010. február 19-én elfogadott, legitimációs záradékkal ellátott Helyi Óvodai 

Programját – a szakértői vizsgálat alapján – jóváhagyásra javasolja a testületnek. 

Aki ezzel egyetért, az kérem, szavazzon! (Szavazás.) 

 

A Képviselő-testület 13 egyhangú igen szavazattal az alábbi határozatot fogadta 

el: 

 

269/2010. (VI.29.) Kt. határozat  

Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Telepi 

Óvoda átdolgozott, felülvizsgált és egységes szerkezetbe foglalt, a 

nevelőtestület által 2010. február 19-én elfogadott, legitimációs 

záradékkal ellátott Helyi Óvodai Programját - a szakértői vizsgálat 

alapján - jóváhagyja.   

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

Parlagi Endre polgármester: A Nyitnikék Óvoda esetében az OKSB az 

átdolgozott, felülvizsgált és egységes szerkezetbe foglalt, a nevelőtestület által 

2010. március 31-én elfogadott, legitimációs záradékkal ellátott Intézményi 

Minőségirányítási Programját – a szakértői vizsgálat alapján – jóváhagyásra 

javasolja a testületnek. Aki ezzel egyetért, az kérem, szavazzon! (Szavazás.) 

 

A Képviselő-testület 13 egyhangú igen szavazattal az alábbi határozatot fogadta 

el: 

 

270/2010. (VI.29.) Kt. határozat  

Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Nyitnikék 

Óvoda átdolgozott, felülvizsgált és egységes szerkezetbe foglalt, a 

nevelőtestület által 2010. március 31-én elfogadott, legitimációs 

záradékkal ellátott Intézményi Minőségirányítási Programját - a 

szakértői vizsgálat alapján - jóváhagyja.  

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 
6. Javaslat a Kós Károly ÁMK szakmai vizsgálatáról készült szakértői jelentés 

elfogadására  

Részben bizottsági hatáskör 
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174/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság 

Előterjesztő:  Nógrádi Zoltán OKSB elnök 

Írásos anyag csatolva. (6. sz. melléklet) 

 

Villám Zsuzsanna előkészítő: Tisztelt Képviselő-testület! A Kós Károly ÁMK 

alapdokumentumainak, illetve az intézmény működésének szakmai vizsgálatáról 

még az év januárjában határozott a Képviselő-testület. Az alapdokumentumok 

2010. március 1-jére elkészültek, az ÁMK létrehozását követően második év 

végére. Ezeket az alapdokumentumokat a Qualy-Co Kft. szakértői bizottsága 

átvizsgálta, tartalmában a pedagógiai-művelődési programot javasolja fenntartói 

jóváhagyásra, míg az SZMSZ-t és a minőségirányítási programot szintén 

korrigálásra, hiánypótlásra, módosítani javasolta, így az OKSB javaslata alapján 

ezek elfogadására csak a szeptemberi ülésen kerülne sor. 

 

Az intézmény szakmai vizsgálatáról készült szakértői jelentés is az előterjesztés 

mellékletét képezi. Ezekből a teljesség igénye nélkül az előterjesztésben 

kiemelésre kerültek azok a részek, amelyek az elkövetkezendő időben a 

költségvetés során megoldandó feladatként kerülhetnek a Képviselő-testület elé. 

Vélhetően a szakértői jelentésben foglaltakról intézkedési tervet készít majd az 

intézmény vezetője, és az alapján kerül sor a megoldásra. 

 

Nógrádi Zoltán képviselő: Csak részben a témához kapcsolódva szeretném 

elmondani, hogy a szakértői vélemény talán túlságosan is szép képet fest az 

ÁMK-ról; messze nem ilyen harmonikus az ÁMK élete, amit mi sem mutat 

jobban, hogy két és fél évvel az alapítása után készültek el bizonyos 

alapdokumentumok. Az ÁMK-val szeptemberben mindenféleképpen kell 

foglalkozni, a belső struktúrájával, működésével, mert kifelé lehet, hogy csillog-

villog, én viszont OKSB elnökként azt látom, hogy belülről nem tökéletesen 

harmonikus a működése. 

 

(Megérkezik Rogán László képviselő, ezzel a testület 14 fővel folytatja a 

munkát.) 

 

Parlagi Endre polgármester: További hozzászólás? (Nincs.) Az 1. számú 

határozati javaslat: (Felolvassa.) Aki ezzel egyetért, az kérem, szavazzon! 

(Szavazás.) 

 

A Képviselő-testület 12 igen szavazattal, 0 nem ellenében és 2 tartózkodás 

mellett az alábbi határozatot fogadta el: 

 

271/2010. (VI.29.) Kt. határozat  
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Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Kós Károly 

Általános Művelődési Központ vezetője által elkészített és az 

intézményegységek nevelőtestülete, ill. szakalkalmazottai által 

2010. március 1-jén elfogadott, legitimációs záradékkal ellátott 

Pedagógiai-Művelődési Programját - a szakértői vizsgálat alapján – 

jóváhagyja.   

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

Parlagi Endre polgármester: A 2. számú határozati javaslat: (Felolvassa.) Aki 

ezzel egyetért, az kérem, szavazzon! (Szavazás.) 

 

A Képviselő-testület 10 igen szavazattal, 0 nem ellenében és 4 tartózkodás 

mellett az alábbi határozatot fogadta el: 

 

272/2010. (VI.29.) Kt. határozat  

Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testülete elrendeli a 

Kós Károly Általános Művelődési Központ Intézmény Intézményi 

Minőségirányítási Programjának (IMIP) - a szakértői vizsgálat 

során megállapított és a szakértő által előírt javításokkal történő - 

kiegészítését, módosítását.   

Határidő: 2010. szeptemberi képviselő-testületi ülés 

Felelős: intézményvezető,  polgármester 

 

 

Parlagi Endre polgármester: A 3. számú határozati javaslat: (Felolvassa.) Aki 

ezzel egyetért, az kérem, szavazzon! (Szavazás.) 

 

A Képviselő-testület 10 igen szavazattal, 0 nem ellenében és 4 tartózkodás 

mellett az alábbi határozatot fogadta el: 

 

273/2010. (VI.29.) Kt. határozat  

Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testülete egyetért a 

Kós Károly Általános Művelődési Központ Szervezeti Működési 

Szabályzatának (SZMSZ) a szakértő által, a szakértői vizsgálat 

során tett észrevételeivel, javaslataival történő módosításával és 

korrekció végrehajtásával. 

Határidő: azonnal 

Felelős: intézményvezető, polgármester 
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Parlagi Endre polgármester: A 4. számú határozati javaslat: (Felolvassa.) Aki 

ezzel egyetért, az kérem, szavazzon! (Szavazás.) 

 

A Képviselő-testület 9 igen szavazattal, 0 nem ellenében és 5 tartózkodás 

mellett az alábbi határozatot fogadta el: 

 

274/2010. (VI.29.) Kt. határozat  

Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testülete tudomásul 

veszi a Kós Károly Általános Művelődési Központ szakmai 

munkájáról készült szakértői jelentést.  

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 
7. Javaslat a Sportkontingensről szóló szerződés módosítására 

162/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalja:   Pénzügyi és Vagyonhasznosítási Bizottság  

Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság 

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

Írásos anyag csatolva. (7. sz. melléklet) 

 

Villám Zsuzsanna előkészítő: Tisztelt Képviselő-testület! Harmadik ízben 

kerül a Képviselő-testület elé a Sportcsarnok használatára vonatkozó, az 

önkormányzat és az Monument 2000 Kft. között megkötendő szerződés 

módosítása. Május 27-i ülésén a Képviselő-testület úgy határozott, hogy további 

egyeztetéseket kezdeményez a Monument 2000 Kft.-vel, hogy az önkormányzat 

érdekeit jobban védje és a Sportcsarnokot használó sportegyesületek, 

intézmények bevételorientáltságát ösztönözze. 

 

Június 8-án a Monument 2000 Kft. képviselőivel egyeztetést tartottunk, és a 

májusban a Képviselő-testület elé került szerződéstervezet 2/b pontja módosult 

abban a tekintetben, hogy a 2010. évre vonatkozóan a 6%-os inflációval 

megemelt óradíjak és az egyébként már a költségvetésben fedezetként 

rendelkezésre álló közel 800.000 forintos havi bérleti díjak kerülnek benne 

meghatározásra. Ez költségvetés-módosítást ebben az évben nem igényel, ez a 

tervezet a költségvetési rendelet megalkotásakor egyébként is rendelkezésünkre 

állt. 

 

A 2011. évre a május végén a Képviselő-testület előtt lévő szerződésben az 

szerepelt, hogy 1 millió 200 ezer forintos havi bérletidíj-fizetési kötelezettséget 

vállal a Képviselő-testület, ami 19 millió forintos kötelezettségvállalást jelentett 

volna az elkövetkezendő évre. Ez aszerint módosult, hogy 2011-ben az óradíjak 

23%-kal emelkednének, és az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság javaslata 
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alapján havi díj nem szerepelne a 2011. évre, viszont meghatározásra kerülne 

heti 30 óra időkeret, amit az önkormányzat felhasználhat hétköznapokon a 

Sportcsarnokban, 15 órát az egyik árkategóriában, 15 órát pedig a másikban. 

 

Ezt a szerződéstervezetet tárgyalta a Pénzügyi és Vagyonhasznosítási Bizottság 

is. Mindkét bizottság ezt a konstrukciót javasolja elfogadásra a Képviselő-

testületnek. 

A bizottsági üléseket követően, illetve a bizottsági ülések alatt is egyeztettünk a 

Monument 2000 Kft.-vel, aki ezt a kiegészítést elfogadottnak tekinti a maga 

részéről. 

 

Kérem a tisztelt Képviselő-testületet, hogy az OKSB javaslatát elfogadni 

szíveskedjék, hogy a már lassan három hónapja tartó szerződésmódosítási 

huzavona után a szerződés végre megkötésre kerüljön és biztosítva legyen 

nyugodt körülmények között az intézmények és a sportegyesületek számára a 

Sportcsarnok használata. 

 

Nógrádi Zoltán képviselő: Csak hogy ne kelljen még egy kört futni, ha én 

sportcsarnokvezető lennék, garanciát kérnék arra, hogy mikor van ez a 30 óra. 

Tehát javaslom a szerződésbe foglalni, hogy ennek a 30 órának a pontosítása a 

költségvetési rendelet megalkotásakor történjen meg, valamint az intézmények 

és sportegyesületek számára adjunk egy határidőt, hogy mondjuk minden hónap 

16. napjáig kötelesek a következő hónapra a teremfoglalásukat eszközölni, mert 

különben a Sportcsarnok üzemeltetője sem tud tervezni, és ezekkel a 

foglalásokkal mindig probléma szokott lenni. Hogy ezt pontosan ki és hogyan 

koordinálja, erre most nincs javaslatom, de az időpontokat egyértelműen tudniuk 

kell a hónap elejére az intézményeknek, a sportegyesületeknek és a 

Sportcsarnoknak is. 

 

Dr. Novotny László képviselő: Hosszú távra ne vállaljunk elkötelezettséget. Az 

egész sportkontingenssel kapcsolatos elképzelésünket felül kellene vizsgálni - 

sok egyesület van, összevonások lesznek, vagy nem lesznek, tehát a koncepciót 

át kellene gondolni -, én a jövő évre vonatkozóan nem kötelezném el magamat. 

 

Nógrádi Zoltán képviselő: Nem értek egyet Novotny képviselő úrral. Az, hogy 

idáig eljutottunk, egy teljesen banális helyzetből alakult ki. Rendkívül sajnálom, 

hogy Zicsi úr ismételten nincs közöttünk. Nyolcadjára is el tudom mondani, 

hogy történt egy hiba, amikor kiestünk abból a pixisből, hogy az egyesületeink, 

intézményeink számára a piaci árnál kedvezőbb kontingens legyen. Most ez 

nincs, ugyanakkor békésen tovább tudjuk görgetni ezt az eljárást. Ez vezetett 

ahhoz a helyzethez, hogy piaci áron próbálunk meg alkudni egy céggel, amit 

igencsak szerencsétlennek tartok, és ha nem lenne kés az egyesületek nyakán és 

nem lenne fontos számukra ez a 3000 forint kedvezmény, ami rendelkezésre áll, 
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akkor én nem is támogatnám ezt a szerződést. Ebből a konzekvenciákat a város 

vezetésének egyértelműen le kell vonni. Ilyen hibák miatt ne a 

sportegyesületeken vagy az intézményeken csattanjon az ostor. 

 

Parlagi Endre polgármester: Hát igen, az okot sajnos tudjuk, ez egy 

könyvvizsgálói kezdeményezés volt. 

A határozati javaslat a következő: (Felolvassa.) Aki ezzel egyetért, az kérem, 

szavazzon! (Szavazás.) 

 

A Képviselő-testület 9 igen szavazattal, 4 nem ellenében és 1 tartózkodás 

mellett az alábbi határozatot fogadta el: 

 

 

275/2010. (VI.29.) Kt. határozat  

Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Monument 

2000 Kft. és Budakalász Város Önkormányzat között, a Kalászi 

sportcsarnoki kontingens 2010. május 1. és 2011. december 31. 

közötti igénybevételére, felhasználására vonatkozó, a határozat 

mellékletét képező szerződésben foglaltakat elfogadja, azzal, hogy 

a bérleti szerződés 2) b./ pontjába az alábbi mondat kerüljön be: 

„Hétköznap - előre egyeztetett módon - legalább heti 30 óra keretet 

biztosít árkategóriánként 15-15 órás megoszlásban az 

Önkormányzat intézményei és sportegyesületei számára.”, s 

felhatalmazza a polgármestert a bérleti szerződés aláírására. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 
 

Melléklet 

 

BÉRLETI SZERZŐDÉS 
 

amely létrejött egyrészről BUDAKALÁSZ VÁROS ÖNKORMÁNYZAT (2011 Budakalász, Petőfi tér 1.), 

mint bérlő, képviseletében eljár Parlagi Endre polgármester (továbbiakban: Bérlő),  

másrészről 

a MONUMENT 2000 KFT.  – Budakalászi Sportcsarnok üzemeltetője – képviselője Heiszer Zsolt ügyvezető, 

mint bérbeadó, (továbbiakban: Működtető, Bérbeadó) között az alulírott helyen és időben, az alábbi tartalommal: 

 

1) Szerződés tárgya: Bérlő bérbe veszi, Bérbeadó pedig bérbe adja a Kalászi Sportcsarnok szolgáltatásait 

(2011 Budakalász, Omszk park 1261/15 hrsz.) 2010.május 1. napjával az alábbiak szerint. 

 

2) Felek megállapodnak abban, hogy a küzdőcsarnok bruttó bérleti díja (mely a rezsiköltségeket is 

tartalmazza) az Önkormányzat részére:  

a./ Hétköznap (2010. évben):  07.00 – 17.00-ig   9 896 .-Ft/óra 

   17.00 – 22.00-ig 12.370 .-Ft/óra 

Hétvégeken és ünnepnapokon:  07.00 – 22.00-ig 12.370 .-Ft/óra 

 

b./ Hétköznap(2011. évben):  07.00 – 17.00-ig 12.207 .-Ft/óra 

   17.00 – 22.00-ig 15.259 .-Ft/óra 
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Hétvégeken és ünnepnapokon:  07.00 – 22.00-ig 15.259 .-Ft/óra 

 

Működtető vállalja, hogy - előre egyeztetett módon - hétköznap legalább heti 30 óra keretet biztosít, 

árkategóriánként 15-15 órás megoszlásban az Önkormányzat intézményei és sportegyesületei számára. 

 

3) Abban az esetben, ha a Bérlő rendezvény céljára veszi igénybe a bérleményt és az este 22.00 órán túl is tart, 

a bérleti díj meghatározása a túlnyúló időszakra a fenti időpontok utolsó órájára fizetendő bérleti díj alapján 

történik. 

 

4) Bérlő jogosult a bérleti díj terhére a Sportcsarnok nagytermének szolgáltatásait igénybe venni. 

Bérbeadó az Önkormányzat dolgozóinak a konditerem és az aerobic terem szolgáltatásainak listaárából 50 

% kedvezményt biztosít.  

 

5) A bérleti díj fenti meghatározási módja a bérleti jogviszony teljes időtartamára érvényes.  

 

6) Felek megállapodnak abban, hogy Bérbeadó a naptári időszakok és a díjak jelenleg fennálló arányát 

megtartja az Önkormányzat felé. Felek rögzítik, hogy a Bérlő által a bérleti szerződésben lekötött időtartam 

nem csökken a szerződés időtartama alatt.  

 

7) Bérlő 2010. évben havi nettó: 778 945 forint + Áfa bérleti díj fizetése mellett, 2.a. pont szerint 

meghatározott óradíjakkal köt le sportcsarnok-kapacitást. A 2011. évben a 2.b. pont szerint meghatározott 

óradíjak alapján biztosítja a Sportcsarnok használatát az önkormányzat által támogatott intézmények, 

sportegyesületek számára. 

 

8) Bérlő az általa bérelt időszak használatát engedményezheti a városban működő közoktatási intézmények és 

a településen működő sportegyesületek és civil szervezetek, az Önkormányzattal szerződéses viszonyban 

álló személyek, szervezetek részére, amelyek tevékenységüket a bérleményben önálló felelősség mellett 

végzik.  

 

9) Fizetés 2010. évben havonta egyenlő részletekben, a számla benyújtását követő 10 munkanapon belül 

átutalással történik, a számlán feltüntetett számlaszámra.  

 

10) Késedelmes fizetés esetére a Bérlő a mindenkori jegybanki alapkamat kétszeresét tartozik Bérbeadó felé, 

késedelmi kamatként megfizetni.  

 

11) Abban az esetben, ha a Bérbeadó a Bérlő által előre lekötött időponton változtatni kíván, azt csak a Felek 

közös megegyezése alapján teheti meg. 

  

12) Bérlő a Sportcsarnok és az azt kiszolgáló létesítmények (öltöző, zuhanyzó, stb.) használatára is jogosult. 

Abban az esetben, ha a bérlő vagy az általa kedvezményezettek a csarnok létesítményeinek használata során 

kárt okoznak, kötelesek azokat a károkozók megtéríteni. A káreseményt a bekövetkezte után haladéktalanul 

írásban rögzíteni kell és a feljegyzést a bérlő számra át kell adni. 

 

13) A szerződés 2011. december 31-ig, határozott időre szól. A Bérbeadó a bérleti szerződést írásban 

felmondhatja, amennyiben: 

a) A Bérlő a bérleti díj, vagy egyéb fizetési kötelezettségének a megállapodott határidőig nem tesz eleget, 

s ennek jogkövetkezményeire a Bérbeadó újabb határidő kitűzésével – írásban figyelmeztette, s e 

határidő eredménytelenül eltelt; 

(felmondási idő: elmulasztott határnapot követő hónap elseje), 

b) A Bérlő a jelen szerződésben a vállalt vagy jogszabályban előírt kötelezettségét – a Bérbeadó által 

írásban megjelölt határidőre sem – teljesítette, különösen, ha a Bérlő a bérleményt felszólítás ellenére 

nem a rendeltetésének megfelelő módon használja; 

(felmondási idő: az elmulasztott határnapot követő hónap elseje), 

c) Az ingatlanon a Bérlő, illetve azon személyek, akik a Bérlő érdekkörébe tartoznak, olyan magatartást 

tanúsítanak, ami súlyosan zavarja a Bérbeadó, illetve a többi szolgáltatást igénybe vevő tevékenységét, 

illetve nyugalmát, és ezt a magatartást felszólítás ellenére sem hagyják abba; 

(felmondási idő: a magatartás hónapjának utolsó napja), 

d) A Bérlő vagy a vele együtt lévő személyek a helyiséget Bérbeadó írásbeli felszólításának ellenére is 

rongálják, vagy rendeltetésükkel ellentétesen használják 

(felmondási idő: a cselekmény hónapjának utolsó napja). 
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14) Amennyiben a bérbeadó és a Kaláz Kft., mint tulajdonos közötti bérleti szerződés megszűnik, a jelen 

szerződés is megszűnik. Ha a Kaláz Kft., mint tulajdonos felé a bérbeadó két hónapot meghaladó bérleti 

díjtartozást halmoz fel, úgy az Önkormányzat a jelen szerződés 7., valamint 13. pontjában rögzített módon 

és mértékben a tárgyidőszakra szóló bérleti díjat a Kaláz Kft.-nek fizeti meg. 

 

15) Jelen szerződés mellékletét képezi a bérlő által igénybe vehető időpontok (órarend) listája. 

 

16) Jelen szerződésben nem szabályozott kérdésekben a Ptk. szabályai irányadóak. 

 

17) A jelen szerződést a felek, mint akaratukkal mindenben egyezőt, jóváhagyólag írták alá.  

 

Budakalász, 2010. június  ….  

 

 

Parlagi Endre polgármester   Heiszer Zsolt ügyvezető 

                bérlő                                                           bérbeadó 

K. m. f. 
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Parlagi Endre polgármester: Tartunk 10 perc szünetet. 

 

(Szünet: 19.03-19.15) 

 
8. Javaslat a 2010. évi „Európai Autómentes Nap” rendezvény 

megszervezésére, csatlakozási szándék elfogadására 

150/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalja:   Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság 

   Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

Írásos anyag csatolva. (8. sz. melléklet) 

 

Villám Zsuzsanna előkészítő: Tisztelt Képviselő-testület! Budakalász város 

2005 óta minden évben csatlakozik a minisztérium által meghirdetett 

autómentes nap mozgalomhoz. Az előterjesztés a 2010. szeptember 22-i 

autómentes naphoz való csatlakozást javasolja, amelyet mind a 

Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság, mind pedig az Oktatási, 

Kulturális és Sport Bizottság támogatandónak ítélt meg és javasolja a 

csatlakozási karta aláírását. 

Valamennyi intézmény együttműködéséről biztosított bennünket az autómentes 

nap programjának szervezését illetően. 

 

Parlagi Endre polgármester: A gyermekek nagyon élvezik ezt a napot minden 

évben, úgyhogy ezért is érdemes megtartani. A határozati javaslat szerint 

Képviselő-testületünk csatlakozik a KHEM által meghirdetett „Európai 

Mobilitási Hét, Európai Autómentes Nap” című mozgalomhoz, a Budakalászon 

a 2010. szeptember 22-én megszervezésre kerülő Autómentes Nap 

megszervezésével, felhatalmazza a polgármestert a karta aláírására és a nap 

megszervezésére. Aki ezzel egyetért, az kérem, szavazzon! (Szavazás.) 

 

 

A Képviselő-testület 14 egyhangú igen szavazattal az alábbi határozatot fogadta 

el: 

 

 

276/2010. (VI.29.) Kt. határozat  

Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testülete csatlakozik a 

KHEM által meghirdetett „Európai Mobilitási Hét, Európai 

Autómentes Nap” című mozgalomhoz, a Budakalászon a 2010. 

szeptember 22-én megszervezésre kerülő Autómentes Nap 

megszervezésével.  
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Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza 

a Polgármestert a 2010. évi Karta aláírására, a budakalászi „Európai 

Autómentes Nap” megszervezésére.  

Határidő: csatlakozás esetén 2010. június 30. – az aláírt Karta 

megküldésével, rendezvényszervezés 2010. szeptember 

22-én. 

Felelős: polgármester 

 

 
9. Javaslat a Prekobrdo IV. ütem területén található 3534/23-33 helyrajzi 

számú ingatlanok belterületbe csatolására 

 145/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság  

Előterjesztő:  Dr. Novotny László TKB elnök 

Írásos anyag csatolva. (9. sz. melléklet) 

 

Orosz György előkészítő: Tisztelt Képviselő-testület! A Prekobrdo IV. ütem 

területén a Dolina út közvetlen szomszédságában található ingatlanok 

tulajdonosai 2008-ban telekalakítási eljárást indítottak. A tulajdonosok a 

közterület biztosítása céljából a szükséges területet leadták, a telekalakítással és 

a belterületbe vonással kapcsolatos összes költséget vállalták. A 

területrendezésre vonatkozóan egy megállapodást már aláírtak, amely 

megállapodás kiegészítése miatt van most itt az előterjesztés. Tekintettel arra, 

hogy a helyi építési szabályzat úgy szabályozza a közmű elhelyezését, hogy csak 

abban az esetben lehet az összes közművet lefektetni, ha az út szélessége 8 

méter, és a Prekobrdo IV. ütem területe mellett található Dolinai út szélessége 

csak 7,2-7,9 méter között változik, javasoljuk a megállapodást kiegészíteni 

azzal, hogy a tulajdonosok tudomásul veszik, hogy csak abban az esetben 

tudnak építési telket kialakítani, ha az út szélessége a minimális 8 métert eléri, 

amit vállaltak, valamint vállalták azt is, hogy az összes közművet a megfelelő 

útszélesség elérése esetén a saját költségükön fogják bevezetni. 

Az előterjesztés mellékletét képezik a telekalakítási vázrajzok, a kérelmek, 

illetve a megállapodás és az ezt módosító javaslat. 

A szakbizottság a határozati javaslatot egyhangúlag elfogadásra javasolta. 

 

Dr. Novotny László képviselő: A szakbizottság előtt nem volt ez a része, hogy 

8 méter széles út esetében lehet csak építési telek, arról volt csak szó, hogy 

építési telekké, illetve belterületté nyilvánítjuk, de a közművekre vonatkozóan 

semmiféle kötelezettséget az önkormányzat nem vállal, tehát ha nem alakul ki a 

8 méter széles út, akkor nem lesz közműre vonatkozó kötelezettsége az 

önkormányzatnak, magyarul nekik kell a közműbevezetés minden költségét 
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vállalni. Ez volt a bizottság előtt, tehát attól még belterületbe vonásra kerül és 

építési telekké válik. 

 

Parlagi Endre polgármester: Amit Orosz úr mondott, az több ennél, hiszen ha 

vállalják, hogy 8 méter széles út esetén indul csak meg a közműfejlesztés, akkor 

minden feltételt teljesítünk, hiszen ez van az építési szabályzatban. 

 

Dr. Novotny László képviselő: De mi azt mondtuk, hogy ha a közműveket úgy 

tudják bevezetni, hogy a közművesek vállalják, hogy 7 méter 90 centinél is 

bevezetik, akkor ne szabjunk olyan kötelezettséget a lakosoknak, hogy a 8 méter 

mindegyik teleknél meglegyen, mert biztos, hogy van, akinek a kerítése be fog 

lógni 10 centit, 20 centit. Ez pont azért került a bizottság elé, mert volt olyan 

lakos, aki azt mondta, hogy ő nem teszi beljebb a kerítését. Azt kértük a 

megállapodásban részt vevőktől, hogy tartsanak egy közműegyeztetést, és ha az 

megtörténik, akkor mi belterületbe vonjuk és nem szabunk további feltételt, 

azzal, hogy nem vállalunk semmiféle kötelezettséget a közművek bevezetésére, 

tehát ettől függetlenül az építkezést elkezdhetik. 

 

Parlagi Endre polgármester: De ha a HÉSZ-ben 8 méter van, akkor ez azzal 

ellentétes. 

 

Dr. Novotny László képviselő: Ők vállalják a 8 métert, de nem biztos, hogy a 

Dolinai út másik oldalán is, ami még nincsen kiszabályozva, beljebb fogják 

vinni 20 centivel a kerítést. 

 

Parlagi Endre polgármester: Ha az egyik oldal vállalja, akkor ne 

foglalkozzunk egyelőre a másik oldallal. Örüljünk, hogy eljutottunk eddig, és 

lezárjuk ezt a telekcsoportot a belterületbe vonással. 

 

Krunity Péter képviselő: Mellékelve vannak itt különböző 

közműnyilatkozatok, a Vízművek egyértelműen leírta, hogy ő vállalja, 

függetlenül attól, hogy milyen előírások vannak, hogy az útnak milyen szélesnek 

kell lennie. Az áramszolgáltató egy elég fura nyilatkozatot adott, amit tisztázni 

kellene. Ha a közművek hozzájárulnak, elvileg a tulajdonosok a saját 

költségükön megvalósíthatják. Nem tudom, hogy ehhez a feltételek fennállnak-

e, rögzíteni kellene, hogy csak abban az esetben, ha a feltételeket biztosítják. 

 

Parlagi Endre polgármester: Ha ők vállalják, akkor az egyeztetés is az ő 

feladatuk, nem a mienk. Nekünk területfelhasználási engedélyt kell majd adni a 

közmű telepítéséhez. 

 

Krunity Péter képviselő: A közműszolgáltatónak is nyilatkoznia kell. Itt a 

Vízművek egyértelműen nyilatkozik, hogy ő hozzájárul. 
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Parlagi Endre polgármester: Ez nem módosítja a határozatot. Így szól a 

határozati javaslat: (Felolvassa.) Aki ezzel egyetért, az kérem, szavazzon! 

(Szavazás.) 

 

A Képviselő-testület 14 egyhangú igen szavazattal az alábbi határozatot fogadta 

el: 

 

277/2010. (VI.29.) Kt. határozat  

Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, 

hogy a Prekobrdo IV. ütem területén a 3534/23-33 helyrajzi számú 

ingatlanokat belterületbe csatolja. Budakalász Város 

Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a 

polgármestert a termőföld más célú hasznosítására és belterületbe 

csatolására vonatkozó eljárás megindítására a körzeti földhivatalnál, 

amennyiben az összes érintett tulajdonos a mellékelt megállapodást 

aláírta. Budakalász Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 

felhatalmazza a polgármestert a határozat mellékletét képező 

megállapodás aláírására. 

Felelős: polgármester 

Határidő: a megállapodás aláírását követő 10. munkanap 
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Melléklet 

MEGÁLLAPODÁS 

a felek között létrejött 2009. július 30-án aláírt megállapodás kiegészítése, 

mely létrejött egyrészről Bors Ilona (születési neve: Bors Ilona, született:Iharosberény, 1949. április 
21,. anyja születési neve: Horváth Erzsébet, személyi azonosító jele: 2-490421-3057, adószáma: 
8300601902, 2011 Budakalász, Bethlen Gábor u. 7. szám alatti lakos), 

Zsófi Károly (születési neve: Zsófi Károly, született: Komádi, 1944. június 01., anyja születési neve: 
Pálfi Ida, személyi azonosító jele: 1-440601-0569, adószáma: 8282753025), ifj., Zsófi Károly (születési 
neve: Zsófi Károly, született: Budapest, 1975. március 28., anyja születési neve: Matejovics Margit, 
személyi azonosító jele: 1-750328-7309, adószáma: 8395322097), 1037 Budapest, III. ker., Csatárka u. 
3. szám alatti lakosok,  

Varjasi Szilvia (születési neve: Varjasi Szilvia, született: Budapest, 1970. augusztus 10., anyja 
születési neve: Farkas Éva, személyi azonosító jele: 2-700810-6154, adószáma: 8378410269, 1095 
Budapest, Mester u. 3. I. em. 9. szám alatti lakos),  

Ordas Péter (születési neve: Ordas Péter, született: Eger, 1941. december 21., anyja születési neve: 
Remete Mária, személyi azonosító jele: 1-411221-0048, adószáma: 8273822168), Ordas Péterné 
(születési neve: Siska Mária, született: Budapest, 1947. május 1., anyja születési neve: Rjabucha Mária, 
személyi azonosító jele: 2-470501-3171, adószáma: 8293391855) 2011 Budakalász, Bokros u. 24. 
szám alatti lakosok, 

Bán Sándor (születési neve: Bán Sándor, született: Budapest, 1963. június 20., anyja születési neve: 
Suba Magdolna, személyi azonosító jele: 1-630620-5050, adószáma: 8352332384, 1147 Budapest, 
Telepes u. 6. szám alatti lakos), 

Tóthné Kurtz Katalin (születési neve: Kurtz Katalin, született: Budapest, 1956. február 6., anyja 
születési neve: Uttó Mária, személyi azonosító jele: 2-560206-5870, adószáma: 8325422734, 2011 
Budakalász, Jókai Mór u. 95. szám alatti lakos) és Palejné Kurtz Zsuzsanna (születési neve: Kurtz 
Zsuzsanna, született: Budapest, 1958. február 19., anyja születési neve: Uttó Mária, személyi azonosító 
jele: 2-580219-0776, adószáma: 8332861217, 2013 Pomáz, Eötvös u. 10. I. emelet 4. szám alatti 
lakos), 

és Faigel Gyula (születési neve: Faigel Gyula, született: Budapest, 1980. augusztus 24., anyja 
születési neve: Tamás Györgyi, személyi azonosító jele: 1-800824-6399, adószáma: 8415082878) 2011 
Budakalász, Kert u. 24. szám alatti lakos, mint átadók (továbbiakban átadók), 

valamint Dr. Faigel Gyula (születési neve: Faigel Gyula, született: Ormosbánya, 1954. szeptember 17., 
anyja születési neve: Jánosházi Rózsa, személyi azonosító jele: 1-540917-0414, adószáma: 
8320353203, 1092 Budapest, Bakáts tér 3. szám alatti lakos,) és Dr. Tamás Györgyi (születési neve: 
Tamás Györgyi született: Szigetszentmárton, 1953. november 23., anyja születési neve: Mali Rózsa, 
személyi azonosító jele: 2-531123-7134, adószáma: 8317374009, 2011 Budakalász, Kert u. 24. szám 
alatti lakos), mint haszonélvezők, (továbbiakban haszonélvezők), 

másrészről Budakalász Város Önkormányzata (2011 Budakalász, Petőfi tér 1., adószám: 15393661-
2-13, képviseletében eljár: Parlagi Endre polgármester), mint átvevő (továbbiakban átvevő) között a 
mai napon az alábbi feltételek szerint: 

1.) Jelen megállapodás a felek között létrejött 2009. július 30-án aláírt megállapodás kiegészítése, 
mely megállapodás a budakalászi 3534/5, 3534/6, 3534/7, 3534/8, 3534/9, 3534/10, 3534/11 hrsz-
ú ingatlanok telekrendezéséről, illetve telekrészek ingyenes átadásáról szólt. 

2.) Átadók és haszonélvezők a 2009. július 30-án aláírt megállapodásban foglaltak mellett kijelentik, 
hogy a közművek kiépítésével kapcsolatban semmilyen anyagi igényt nem támasztanak az 
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Önkormányzat felé. Azt lehetőség szerint önerőből, vagy az önkormányzattal közös pályázati 
forrásból fogják megoldani, szükség esetén, önkéntes alapon közműtársulást alakítanak. 

3.) Átadók és haszonélvezők tudomásul veszik, hogy jelen telekalakítással a Dolinai utca szélessége 
nem éri el a közművek fektetéséhez szükséges minimális 8 méteres szélességet, továbbá 
tudomásul veszik, hogy az utcában teljes körű közműfejlesztésre csak azt követően kerülhet sor, 
miután az út minimum 8 méteres szélességben kialakult. 

4.) Jelen megállapodásban foglaltak az érintett ingatlanok jelenlegi tulajdonosaira, illetve egy 
esetleges tulajdonosváltást követően annak jogutódjaira nézve egyaránt vonatkoznak. Ennek 
értelmében egy esetleges tulajdonosváltás esetén a jelenlegi tulajdonos kötelezettséget vállal arra 
vonatkozóan, hogy az adás-vételi szerződésben jelen megállapodásban foglaltakat szerepelteti. 

Jelen megállapodás 20 (húsz) eredeti példányban készült, melyet a felek az ellenjegyző ügyvéd 
felhívására annak aláírása előtt elolvasták, és egyetértő közös értelmezés után, mint akaratukkal 
mindenben megegyezőt az okiratot ellenjegyző ügyvéd előtt jóváhagyólag aláírták. 

Kelt: Budakalász, 2010. július … napján 

…………………………… 
Parlagi Endre 

átvevő képviseletében 

…………………………… 
Bors Ilona 

átadó 

…………………………… 
Faigel Gyula 
átadó képv.: 

Dr. Faigel Gyula 
meghatalmazott 

…………………………… 
Zsófi Károly 

átadó 

…………………………… 
Ifj. Zsófi Károly 

átadó 

…………………………… 
Palejné Kurtz Zsuzsanna 

átadó 

…………………………… 
Bán Sándor 

átadó 

…………………………… 
Varjasi Szilvia 

átadó 

…………………………… 
Ordas Péter 

átadó 

…………………………… 
Ordas Péterné 

átadó 

…………………………… 
Tóthné Kurtz Katalin 

átadó 

…………………………… 
Dr. Faigel Gyula 

haszonélvező  

…………………………… 
Dr. Tamás Györgyi 

haszonélvező képv.: 
Dr. Faigel Gyula 
meghatalmazott 

  

Ellenjegyzem:  Budakalász, 2010. július …. napján 
  Viszlói Ügyvédi Iroda 
  2100 Gödöllő, Hajnóczy u. 3.  
  Dr. Viszlói Tamás ügyvéd 
  2101 Gödöllő, Pf.: 14. 
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10. Javaslat a budakalászi 3547/9 hrsz-ú ingatlan belterületbe csatolását 

alátámasztó  megállapodás elfogadására 

146/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:  Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság  

Előterjesztő: Dr. Novotny László TKB elnök 

Írásos anyag csatolva. (10. sz. melléklet) 

 

Orosz György előkészítő: Tisztelt Képviselő-testület! A 3547/9 helyrajzi 

számú ingatlan a Prekobrdo II. területén fekszik. Ez az a telek, amelyik az 

elmúlt képviselő-testületi döntésekből kimaradt, tekintettel arra, hogy a 

tulajdonos nem tudott együtt haladni a többi tulajdonostárssal. Megkereste a 

hivatalt ennek a teleknek a tulajdonosa, és azt javasolta, hogy próbáljunk 

megegyezni az általa fizetendő területmegváltás kompenzációjának díjában. Az 

elmúlt évben járt bent a hivatalban és jegyzőkönyvben vállalta, hogy 3.790.000 

forintot kompenzációként megfizet. A Képviselő-testület ezt annak idején nem 

fogadta el.  

Azóta több képviselő-testületi döntés született a terület rendezésére, 

koncepciójára, közterület-leadásra vonatkozóan, ezért az akkor érvényes 

szabályok hatályon kívül helyezésével ezen telek tulajdonosának nagyobb 

összeget kellett megfizetnie, ez 4.390.000 forint lett volna. A tulajdonos azt 

javasolta, hogy kifizet 4.100.000 forintot az önkormányzatnak kompenzáció 

címen, vállalja továbbá az összes rá eső költség megfizetését. Tájékoztatom a 

Képviselő-testületet, hogy a 4.100.000 jelentős része, körülbelül 3-3,5 millió 

forint plusz bevételt jelent, amiről a Képviselő-testület a következő költségvetés-

módosításakor szabadon gazdálkodhat. A fennmaradó 5-600.000 forintot 

természetesen a Prekobrdo rendezésére kell fordítani. A Képviselő-testület 

korábban, a Dolinai út megvásárlásakor már erre a területre 15-16 millió forintot 

kifizetett, ami kvázi egy hitelezés volt. 

A szakbizottság az előterjesztést tárgyalta és a határozati javaslat elfogadását 

javasolta. 

 

Parlagi Endre polgármester: Kérdés, hozzászólás? (Nincs.) A határozati 

javaslat lényege az, ami előtte a szövegben szerepel, hogy a tulajdonosok 

4.100.000 forintot fizetnek az önkormányzatnak. (Felolvassa a határozati 

javaslatot.) Aki ezt elfogadja, az kérem, szavazzon! (Szavazás.) 

 

 

A Képviselő-testület 14 egyhangú igen szavazattal az alábbi határozatot fogadta 

el: 

 

278/2010. (VI.29.) Kt. határozat  
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Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testülete a határozat 

mellékletét képező megállapodásban foglalt feltételekkel hozzájárul 

a budakalászi 3547/9 hrsz-ú ingatlan belterületbe csatolásához, és 

felhatalmazza a polgármestert a szerződés aláírására. 

Felelős: polgármester 

Határidő: azonnal 

 
Melléklet 

M e g á l l a p o d á s 

 Ingatlan belterületbe vonásáról 

 
mely létrejött egyrészről  

Nyilánszky Mihály (születési neve: Nyilánszky Mihály, anyja születési neve: Horváth Erzsébet, személyi 

azonosító jele:1 521005 1789, adószáma 8313233176, 1027 Budapest Eröd u 16. szám alatti lakos),  

Nyilánszkyné Nagy Magdolna (születési neve: Nagy Magdolna, anyja születési neve: Schillinger Magdolna, 

személyi azonosító jele:2 521220 6078, adószáma 8313993626, 1027 Budapest Eröd u 16. szám alatti lakos),  

a Budakalász 3547/9 hrsz.-ú. ingatlan tulajdonosai, a továbbiakban Tulajdonosok, 

másrészről Budakalász Város Önkormányzata – a továbbiakban Önkormányzat - (2011 Budakalász, Petőfi tér 

1. adószám: 1539366-2-13, képviseletében: Parlagi Endre polgármester), között a mai napon az alábbi feltételek 

szerint: 

1. Felek megállapítják, hogy az ingatlan-nyilvántartás adatai szerint a Tulajdonosok ½ ½ arányú tulajdonát 

képezi a budakalászi 3547/9 hrsz-ú, 2744 m2 nagyságú, kivett gyümölcsös megnevezésű ingatlan. 

2. A Prekobrdó nevű területrész rendezését az alábbi - hatályos - Képviselő-testületi határozatok 

szabályozzák: 354/2009 (VII.15.), 355/2009. (VII.15.) 383/2009 (VIII.6.) és 61/2010. (II.23.)  

3. A Prekobrdo teljes területére vonatkozóan a kialakítandó közterületek aránya a szabályozási terv alapján 

13,76%. Ennek megfelelő méretű területet a fenti határozatok alapján - az érintett tulajdonosok között 

az „egyenlő haszon és teherviselés” elvének érvényesítése érdekében - minden tulajdonosnak a saját 

területéből le kell adnia azonos módon a belterületbe csatolás feltételeként. A geometriai adottságok 

következményeképpen azonban ez fizikailag nem minden telekre értelmezhető egységesen. A 

tulajdonosok tudomása szerint a Prekobrdo telektulajdonosai elfogadtak egy megállapodást, melynek 

értelmében: aki fizikailag nem tudja leadni a fent hivatkozott 13,76 %-os telekrészt, az anyagi 

megváltással kompenzál. Az így befolyó összeget az önkormányzat erre a célra elkülönített számláján 

kezeli, és abból azok a telektulajdonosok részesülnek, akik a geometriai adottságnak köszönhetően a 

13,76-%-nál nagyobb területet kényszerülnek leadni. Területhányad megváltása esetén az alábbi módon 

lehet a különbözetet rendezni: a telekalakítás során létrejövő telek területének 15,96%-ának megfelelő 

területnagyságot kell leadni. 

4. A budakalászi 3547/9 hrsz-ú ingatlant a szabályozási terv szerint a szabályozási vonal a Klisovác utca 

irányában nem érinti, az ezzel átellenes oldalon, az újonnan kialakítandó út irányában azonban igen. Az 

ennek megfelelően módosítandó ingatlan mérete a jelenlegihez képest 8 m2-rel növekszik. 

5. Tulajdonosok a fentiek alapján kompenzáció céljára megfizetnek Budakalász Város Önkormányzat – 

Prekoberdo rendezése nevű számlájára (számlaszám: 12001008-00173183-01200006) 4.100.000, azaz 

négymillió-egyszázezer Ft-ot jelen megállapodás aláírását követő 3 hónapon belül. Az összeg 

megállapítása az alábbi intervallumon belüli kölcsönösen kialkudott kompenzációs költségként került 

elfogadásra: 

Ingatlan területe: 2744 m2 + 8 m2 = 2752 m2 Ennek kompenzációként leadandó része – 13,76%-os 

számítás esetén: 2752 m2 x 0,1376 = 379 m2 → 3.790.000,- Ft 

15,96%-os számítás esetén: 2752 m2 x 0,1596 = 439 m2 → 4.390.000,- Ft 

6. Tulajdonosok vállalják, hogy a szabályozási terven jelölt, a 3547/9 hrsz-ú ingatlant érintő út 

kialakítását, és ingatlan-nyilvántartásba történő bejegyzésétől számított egy éven belül telekalakítási 
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eljárást kezdeményeznek, amely során a 3547/9 hrsz-ú ingatlan telekhatárait a szabályozási tervnek 

megfelelően módosítják. 

7. Tulajdonosok vállalják, hogy az előzetesen kalkulált földvédelmi járulék összegét Budakalász Város 

Önkormányzata – Prekobrdo rendezése nevű számlájára (számlaszám: 12001008-00173183-01200006) 

befizetik, és tudomásul veszik, hogy az Önkormányzat a belterületbe csatolási kérelmet csak a 

földvédelmi járulék összegének rendelkezésre bocsátását követően indítja meg. A fenti ingatlan 

aranykorona értéke: 3,62; minőségi osztálya: 4-es gyümölcsös, ennek megfelelő szorzószám: 44.000,- 

Ft, a földvédelmi járulék előzetesen kalkulált összege: 3,62 x 44.000 = 159.280,- Ft. Amennyiben a 

földvédelmi járulék bármely okból az előzetesen kalkulált összeget meghaladja, annak viselésére teljes 

egészében a tulajdonosok kötelesek. 

8. Tulajdonosok vállalják a belterületbe csatoláshoz szükséges valamennyi dokumentum elkészíttetését 

(különösen: talajvédelmi terv, a belterületbe csatolási változási vázrajz, stb.), és tudomásul veszik, hogy 

az Önkormányzat a belterületbe csatolási kérelmet csak valamennyi dokumentum rendelkezésre 

bocsátását követően indítja meg. 

9. Tulajdonosok vállalják, hogy a szomszédos ingatlanok telekalakítási és belterületbe csatolási eljárása 

elé akadályt nem gördítenek. Ennek részeként a tulajdonosok lemondanak az eljárás során fellebbezési 

jogukról, jogorvoslati igényükről, bírósági vagy bármely hatósági eljárást nem kezdeményeznek. 

Amennyiben a fent felsoroltak bármelyikét kezdeményezik, úgy jelen szerződés hatályát veszíti, 

jogkövetkezményeit pedig teljes egészében tulajdonosok viselik. Abban a nem várt esetben, ha a 

tulajdonosok bármilyen eljárást kezdeményeznek, abba bármely módon beavatkoznak, úgy egyösszegű, 

5.000.000 Ft. összegű kötbért kötelesek megfizetni az Önkormányzatnak.  

10. Tulajdonosok vállalják, hogy jelen szerződés aláírásával összefüggő valamennyi ügyvédi költséget 

készpénzben előlegeznek és viselnek. 

11. Tulajdonosok a telekrendezés során felmerülő költségek mellett vállalják, hogy a közmű kialakítással 

kapcsolatos költségeket is viselik, és a szükséges közműtársulatokba belépnek. 

12. Az Önkormányzatnak fentieken felül további követelése tulajdonosok felé nincs, amint a fent 

megnevezett befizetések megtörténtek, és a fent megnevezett dokumentumok rendelkezésre állnak, 

3547/9 hrsz-ú ingatlant érintően a belterületbe való csatolásához és művelésből való kivonásához 

hozzájárul, és benyújtja a Földhivatalhoz ez irányú kérelmét. Az Önkormányzat kijelenti, hogy a jelen 

megállapodásban foglaltak teljesítésével az érintett ingatlan belterületté minősítése megfelel a település 

szabályozási tervének. 

13. Tulajdonosok kijelentik, hogy magyar állampolgárok, az Önkormányzat pedig teljes jogképességgel 

bíró belföldi illetőségű jogi személy, akit Parlagi Endre polgármester a Képviselő-testület döntése 

alapján jogosult képviselni. 

14. A jelen szerződés megkötésével és ügyvédi ellenjegyzésével kapcsolatos költségek megfizetése 

Tulajdonosok kötelezettségét képezik. 

Jelen megállapodás 6 (hat) példányban készült, melyet a felek az ellenjegyző ügyvéd felhívására annak aláírása 

előtt elolvasták, és egyetértő közös értelmezés után, mint akaratukkal mindenben megegyezőt az okiratot 

ellenjegyző ügyvéd előtt jóváhagyólag aláírták. 

 

Kelt: Budakalász, 2010. július …. napján 

 

 

……………………….. 

Parlagi Endre 

átvevő képviseletében 

………………… 

 

tulajdonos 

………………… 

 

tulajdonos 

 

 

Ellenjegyzem: Budakalász, 2010. július …….. napján 

Viszlói Ügyvédi Iroda 

2100 Gödöllő, Hajnóczy u. 3.   

Dr. Viszlói Tamás ügyvéd 

2101 Gödöllő, Pf.: 14. 

 



 40 

 

11.  Javaslat a Prekobrdo II. ütem együtt haladó tulajdonosaival Telekalakítási 

megállapodás megkötésére 

 147/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság  

Előterjesztő:  Dr. Novotny László TKB elnök 

Írásos anyag csatolva. (11. sz. melléklet) 

 

Orosz György előkészítő: Tisztelt Képviselő-testület! A Prekobrdo II. ügyében 

remélhetőleg az utolsó képviselő-testületi döntésre van szükség. Korábban a 

Képviselő-testület döntött arról, hogy településrendezési szerződést köt a 

Prekobrdo II. tulajdonosaival és az abban foglaltak teljesítése esetén végleges 

telekmegosztási megállapodást kötnek. A településrendezési szerződést az 

összes tulajdonos aláírta, abban vállalták a Képviselő-testület által előírt 

feltételeket, mint például az összes költség átvállalását, telekalakítást, egyebeket. 

Ennek nyomán a tulajdonosok megrendelték a végleges telekmegosztási 

vázrajzot, amelynek alapján az ügyvéd elkészítette a végleges telekmegosztási 

megállapodást, ami alapját képezi az ingatlan-nyilvántartásba történő 

átvezetésnek. A mai nap folyamán az utolsó tulajdonos is aláírta ezt a 

telekmegosztási megállapodást, már csak arra van szükség, hogy a Képviselő-

testület felhatalmazza a polgármester urat, hogy az önkormányzat részéről ezt a 

szerződést aláírja, és amennyiben a korábban előírt feltételek teljesülnek és a 

költségek az erre elkülönített számlára megérkeznek, akkor a telekmegosztási 

eljárást a földhivatalnál elindítsa. 

A szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a szerződés aláírását javasolta. 

 

Parlagi Endre polgármester: Ha az előbbi két határozat és a mostani is 

teljesül, akkor egy tízéves folyamat zárul le. (Dr. Novotny László: Tizenöt.) A 

határozati javaslat szerint a Képviselő-testület a Prekobrdo II. ütemre vonatkozó, 

a határozat mellékletét képező telekrendezési megállapodás aláírására 

felhatalmazza a polgármestert. Aki ezzel egyetért, az kérem, szavazzon! 

(Szavazás.) 

 

 

A Képviselő-testület 14 egyhangú igen szavazattal az alábbi határozatot fogadta 

el: 

 

279/2010. (VI.29.) Kt. határozat  

Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Prekobrdo 

II. ütemre vonatkozó, a határozat mellékletét képező telekrendezési 

megállapodás aláírására felhatalmazza a polgármestert.  

Felelős: polgármester 
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Határidő: folyamatos 

 

A telekrendezési megállapodás szövegét a jegyzőkönyv … számú melléklete 

tartalmazza. 

 

 

 
12. Javaslat a HÉSZ észrevételével kapcsolatos ügyrendi szabályozás és 

ütemterv elfogadására  

148/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság  

Előterjesztő:  Dr. Novotny László TKB elnök 

Írásos anyag csatolva. (12. sz. melléklet) 

 

Massányi Katalin főépítész: Tisztelt Képviselő-testület! A Helyi Építési 

Szabályzat készítése jelenleg is folyamatban van, amely folyamat már tavaly 

nyár elején elindult. Különböző okokból Liszkai Krisztina tervező asszony és 

néhányan a testületből is kérték, hogy szabjunk határidőt ennek, hiszen egyszer 

le kell zárni ezt a folyamatot, hogy a testület jóvá tudja hagyni. Ezért 

elkészítettünk egy ütemtervet, amely az előterjesztésben szerepel. Ennek két 

pontja már megvalósult: június 2-án államigazgatási egyeztetésre kiküldtük az 

anyagot és tegnap este lakossági fórumot tartottunk a Duna-parton. Szabtunk 

egy határidőt az ütemtervben: azokat az észrevételeket tudjunk figyelembe venni 

és megvitatni, amik július 12-ig beérkeznek, amíg tart az államigazgatási 

véleményezési időszak, mert csak addig van erre mód, ameddig ez zajlik. Az 

államigazgatási egyeztetési eljárás során beérkező vélemények várható 

határideje július 26-28. 

A Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság azt a javaslatot tette, hogy 

a beérkezett észrevételekre adott tervezői válaszok szállítási határideje augusztus 

2-ről július 26-ra módosuljon.  

Az államigazgatási egyeztető tárgyalás várhatóan augusztus 9-én lesz, ezután 

postára adjuk a lakosságnak küldendő válaszokat. A tervező asszony elkészítette 

a beérkezett lakossági észrevételekre adott válaszait, amelyek április végéig 

érkeztek be – ezt a táblázatot a honlapra fel fogjuk tenni. Várhatóan augusztus 

közepén, 15-e körül tudjuk megküldeni az állami főépítésznek az anyagot 

véleményezésre. Ez alatt az idő alatt ki kell függeszteni a tervet, ami egyébként 

már most is a honlapon a helyi építési ügyek között megtalálható. Augusztus 

végén tartunk egy újabb lakossági fórumot, amiből egyébként már tartottunk 

hármat is, a Duna-parti területekről és más területekről is külön-külön. Az állami 

főépítész várhatóan szeptember 20-a körül válaszol – 30 napja van, miután 

megkapta az anyagot –, ezt követően hagyható jóvá az anyag, ha rendben találja, 

de most is véleményt fog adni nekünk. 

Kérem a testületet, hogy az ütemtervet vegye tudomsául. 
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Rogán László képviselő: Ha jól tudom, a HÉSZ-ünkben jó pár dolog változni 

fog. Azokat a telektulajdonosokat, akiket esetleg negatívan érint ez a változás, 

mondjuk vissza lesz sorolva a területük, kiértesítik-e? Az önkormányzatnak van-

e kártérítési kötelezettsége, ha mondjuk egy belterületi ingatlant visszasorolunk? 

 

Massányi Katalin főépítész: Nincs tudomásom ilyenről. Az övezeti struktúra 

változik meg, bizonyos övezeteket átcsoportosítottunk, de arról nem tudok, hogy 

ilyen változás lenne. 

 

Parlagi Endre polgármester: Vannak mutatók, amelyek segítségével 

összehasonlítható a korábbi HÉSZ a jelenlegivel. Liszkai Krisztina tervező 

asszony számításai szerint a mostani HÉSZ-ben több zöldterületet adunk ebben 

a 15 m2-ben, mint a korábbiban és általában az építési szabályokat szigorítjuk 

abban a tekintetben, hogy a környezethez jobban alkalmazkodó, kisebb tömegű, 

kisebb gerincmagasságú épületek épüljenek és ne lehessen trükközni például az 

épületek átlagmagasságának számításával. Egyfajta igénynek teszünk eleget 

azzal, hogy ezt a szigorítást elvégezzük, mert sajnos ilyen trükközésre a 

jelenlegi HÉSZ módot adott; tudnék erre jó néhány példát mondani, a Berdó 

tetején a Keskeny utca sarkán egy monumentális lakóház épül a város 

legmagasabb pontján, és a HÉSZ-ben lefektetett szabályoknak megfelel, nem 

tudta a műszak megakadályozni ennek a megépítését. 

 

Kovács Attila képviselő: Itt ellent kell mondanom a polgármester úrnak, 

ugyanis ennek jogkövetkezménye is van, a Szentistvántelepi Iskola közvetlen 

környezetében van egy olyan besorolás, ami az iskola bővítésére vonatkozóan 

átsorolja az összes ingatlant a Széchenyi utcával bezárólag. Van egy olyan 

törvény, amely szerint az átsorolást közölni kell a lakótársakkal, ami ebben az 

esetben elmaradt – végigjártam a körzetemet és senki nem tudott róla –, és hét 

éven keresztül az értékcsökkenésnek megfelelően részarányosan ezen ingatlanok 

tulajdonosait kártérítés illeti meg, ha pedig hét év után mégsem kerül sor a 

kisajátításra, akkor ez a pénz nem jár vissza, és innentől kezdve le is kell venni 

az átsorolási változtatást. Tehát ha valakinek az ingatlanját érinti az átsorolás, 

akkor azt javaslom, hogy szíveskedjenek kiértesíteni és érvényt szerezni ennek a 

törvénynek, amit a főépítész asszonynak holnap át fogok küldeni, hogy 

tanulmányozhassa a szabadidejében. 

 

Massányi Katalin főépítész: A Szentistvántelepi Iskola környékén jelenleg is 

található egy kisajátítással érintett terület, és nem tudok róla, hogy született 

volna olyan testületi határozat, hogy azt levegyük, ugyanis az iskolának nincsen 

más lehetősége bővítésre hosszú távon. 

 



 43 

Parlagi Endre polgármester: Most vagyunk abban az időszakban, amikor 

észrevételt lehet tenni. Tessék megnézni, írásban jelezni, és akkor testület elé 

visszük a döntést. 

 

Kovács Attila képviselő: Jeleztem írásban, de nem kaptam választ. 

 

Massányi Katalin főépítész: Még nem. Szeretném jelezni, hogy ez nem új, 

tehát nem átsorolva lett, hanem ugyanezt tartalmazza a mostani tervezet. 

 

Kovács Attila képviselő: Folytatólagos törvénysértésben vagyunk. 

 

Parlagi Endre polgármester: További hozzászólás? (Nincs.) A korábbi 

határozati javaslathoz képest egy időpont változott az ütemtervben: augusztus 2. 

helyett előrébb hoztuk egy héttel az észrevételekre adott válaszokat, július 26-ra. 

Aki ezzel a módosítással együtt elfogadja a határozati javaslatot, az kérem, 

szavazzon! (Szavazás.) 

 

 

A Képviselő-testület 13 igen szavazattal, 0 nem ellenében és 1 tartózkodás 

mellett az alábbi határozatot fogadta el: 

 

 

280/2010. (VI.29.) Kt. határozat  

Budakalász Város Önkormányzatának Képviselő Testülete úgy 

dönt, hogy a Helyi Építési Szabályzat elfogadásának folyamatára 

vonatkozó, alább részletezett ütemtervet elfogadja: 
 

Államigazgatási egyeztetési eljárásra 
anyagkiküldés időpontja 

2010. június 2.  

Lakossági fórum a Dunaparti területeket 
érintően 

2010. június 28.  

Lakossági és képviselői észrevételek 
hivatalba érkezésének véghatárideje 

2010. július 12.  

Lakossági fórum a beérkezett 
észrevételek megtárgyalására 

2010. július 26.  

Államigazgatási egyeztetési eljárás során 
vélemények beérkezésének várható 
határideje (postázás figyelembe vételével) 

2010. július 26-28.  

Beérkezett lakossági és képviselői 
észrevételekre adott tervezői válaszok 
szállítási határideje (hivatalnak ekkor 
kerül átadásra) 

2010. július 26.  

Egyeztető tárgyalás 2010. augusztus 9.  

Beérkezett észrevételekre a lakosságnak 
adott tervezői válaszok postára adásának 
dátuma 

2010. augusztus 10.  
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Állami főépítésznek anyagküldés (tervező 
részéről tervszállítás), illetve Étv. szerinti 
közzététel 

2010. augusztus 16.  

Lakossági fórum 2010. augusztus 30.  

Állami főépítész várható válasza 2010. szeptember 20-
22. 

 

Rendkívüli képviselő-testületi ülés 2010. szeptember 23. 
vagy 30. 

 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 
 

 
 

13. A Klisovác utca északi szabályozási vonalának részbeni módosítása  

149/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság  

Előterjesztő:  Dr. Novotny László TKB elnök 

Írásos anyag csatolva. (13. sz. melléklet) 

 

Massányi Katalin főépítész: Tisztelt Képviselő-testület! A korábbi napirendi 

pontok között is szerepelt, hogy a Prekobrdo területén a telekalakítások 

folyamatban vannak. Észrevételek kapcsán derült ki, hogy a telekosztások, 

illetve a mostani tervezett szabályozási vonalak nincsenek összhangban. Ezért 

született meg az a javaslat, hogy Budakalász Város Önkormányzatának 

Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Prekobrdo II. ütem területén a Klisovác 

utcára vonatkozó eddigi északi szabályozási vonalát megszünteti. Ez a 

telekalakítások miatt szükséges és azért, mert a déli oldalon már többnyire 

kialakult a 12 méteres szabályozási szélesség, és úgy logikus, hogy a köztes 

telkeken vezessük tovább, tehát a hivatal által koordinált telekalakítási tervben 

szereplő kialakítás szerinti déli telekhatárokra a déli határvonal kerüljön át. 

 

Parlagi Endre polgármester: Tehát egy szabályozási vonal változtatásáról van 

szó a Klisovác utcában. Van-e ezzel kapcsolatban kérdés? (Nincs.) A határozati 

javaslat a következő: (Felolvassa.) Aki ezzel egyetért, az kérem, szavazzon! 

(Szavazás.) 

 

 

A Képviselő-testület 14 egyhangú igen szavazattal az alábbi határozatot fogadta 

el: 

 

281/2010. (VI.29.) Kt. határozat  

Budakalász Város Önkormányzata úgy dönt, hogy a Helyi Építési 

Szabályzatnak a Prekobrdo II. ütem területén a Klisovác utcára 
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vonatkozó eddigi északi szabályozási vonalat megszünteti, és a 

Prekobrdo II. ütem Hivatal által koordinált telekalakítási tervében 

szereplő kialakítás szerinti déli telekhatárokra helyezi azt át. A 

változtatást a HÉSZ véglegesítése folyamán a HÉSZ 

dokumentációján átvezeti. 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

 
14. Javaslat Pomáz város településrendezési eszközei módosításának 

véleményezésére 

151/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság  

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

Írásos anyag csatolva.(14. sz. melléklet) 

 

Massányi Katalin főépítész: Tisztelt Képviselő-testület! Pomáz város a 

településrendezési eszközeinek módosítását véleményezésre küldte meg 

városunknak. Ebben a módosításban egy korábban lakóterületi fejlesztésre 

kijelölt területnek az átminősítése szerepel, a településszerkezeti tervüket is 

módosítják, lakótelepből különleges sport-rekreácós területté szeretnék átsorolni 

ezt a területet. A megnevezett funkciója kézilabda centrum és egy hozzá tartozó 

szállásépület. 

A megküldött anyag szerint a szintterületi mutató csökken. Korábban 

Budakalász Város Önkormányzata véleményezte a lakóterületi fejlesztést, 

melyben kifogásolta, hogy túlzott mértékű lakóterület alakulhat ki ott. Ők ennek 

ellenére elfogadták a módosítást és lakóterületet jelöltek ott ki. Most szerencsés 

a helyzet, mert egyfajta visszalépés történt: kevesebb szintterületet építhetnek és 

különleges rekreációs funkció jelenik meg, illetve egy szállodaépület kap benne 

helyet. A javaslat az, hogy ne emeljünk kifogást ez ellen a módosítás ellen. 

 

Parlagi Endre polgármester: A határozati javaslat szerint a Képviselő-testület 

a Pomáz, "Alcsevica, Nemzeti Kézilabda Akadémia" létesítéséhez elkészült 

településrendezési terv és HÉSZ módosítására vonatkozó dokumentációt nem 

kifogásolja, ennek megfelelően a településszerkezeti és szabályozási terv, 

valamint a HÉSZ módosítását tudomásul veszi. Aki ezzel egyetért, az kérem, 

szavazzon! (Szavazás.) 

 

A Képviselő-testület 14 egyhangú igen szavazattal az alábbi határozatot fogadta 

el: 

 

282/2010. (VI.29.) Kt. határozat  
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Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testülete Pomáz, 

"Alcsevica, Nemzeti Kézilabda Akadémia" létesítéséhez elkészült 

településrendezési terv és HÉSZ módosítására vonatkozó 

dokumentációt nem kifogásolja, ennek megfelelően a 

településszerkezeti és szabályozási terv, valamint a HÉSZ 

módosítását tudomásul veszi. 

Felelős: polgármester 

Határidő: azonnal 

 

 
15. Javaslat Pomáz Város Önkormányzat Jegyzője által hozott 04-414/24-2009 

számú határozattal szembeni fellebbezés ügyében 

152/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság  

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

Írásos anyag csatolva. (15. sz. melléklet) 

 

Hegyvári János előkészítő: Tisztelt Képviselő-testület! Az előterjesztés a 

budakalászi 058/19 helyrajzi számú vízmosás feltöltésének ügyével foglalkozik, 

és részletesen tartalmazza az ügy előzményeit. Az utolsó három momentumát 

emelném ki ennek a történetnek. 

Pomáz város építésügyi hatósága a legutóbb 2009 novemberében adott építési 

engedélyt a feltöltésre, amit az önkormányzat képviseletében Varga István 

ügyvéd úr megfellebbezett és a másodfokon eljáró hatóság az eddigi 

gyakorlatától eltérően egy testületi megerősítés iránti hiánypótlásra hívta fel az 

önkormányzatot, ezért az előterjesztés. 

A Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 6 egyhangú igen 

szavazattal támogatásra méltónak találta a határozati javaslatot. 

 

Parlagi Endre polgármester: Én mint polgármester megfellebbeztem egy, a 

Pomáz jegyzője által hozott határozatot a vízmosás feltöltésének engedélyezése 

tárgyában, a Közigazgatási Hivatal ezt nem fogadta el és kért egy testületi 

megerősítést. Ennek holnap jár le a határideje, úgyhogy a jegyzőkönyvet holnap 

postáznunk kell. 

Tehát a határozati javaslat szerint testületünk egyetért a Pomáz Város jegyzője 

által kiadott 04-414/24-2009 iktatószámú, budakalászi 058/19 hrsz-ú ingatlan 

feltöltésének engedélyezése tárgyú határozat ellen benyújtott fellebbezéssel. Aki 

ezzel egyetért, az kérem, szavazzon! (Szavazás.) 

 

A Képviselő-testület 14 egyhangú igen szavazattal az alábbi határozatot fogadta 

el: 
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283/2010. (VI.29.) Kt. határozat  

Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testülete egyetért a 

Pomáz Város jegyzője által kiadott 04-414/24-2009 iktatószámú, 

budakalászi 058/19 hrsz-ú ingatlan feltöltésének engedélyezése 

tárgyú határozat ellen benyújtott fellebbezéssel. 

Felelős: polgármester 

Határidő: azonnal 

 

 
16. Javaslat az OMSZK tó melletti Vt-O övezet Helyi Építési Szabályzat 

(HÉSZ) szerinti előírásainak módosítására 

153/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság  

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

Írásos anyag csatolva. (16. sz. melléklet) 

 

Massányi Katalin főépítész: Tisztelt Képviselő-testület! Az előterjesztésben 

szerepel egy összefoglaló arról, hogy 2002 óta az Omszk tó észak-nyugati 

részén hogyan alakult a szabályozás. Ebből kiderül, hogy 2002-ben kizárt volt új 

épület esetén lakófunkció elhelyezése. A 2005-ös módosítás során bekerült egy 

olyan kitétel, hogy kizárólag lakófunkció esetén bizonyos feltételek esetén új 

lakófunkció elhelyezhető. Ez a 2006-os módosítás során is ugyanígy benne 

maradt a szövegben, viszont véleményem szerint igen problémás, hogy az 

Omszk tó partján egy kisebb méretű lakópark is kialakítható lenne, ezért is 

vizsgáltuk meg ezt a területet. 

Két határozati javaslatot terjesztettem a Képviselő-testület elé. Az egyikben azt 

javaslom, hogy ne lehessen 10-nél több lakást elhelyezni, illetve 300 m2-enként 

alakulhasson ki egy lakás, tehát egy átlagos telken 3 lakás helyezhető el, 2000 

m2-en. 

A másik javaslat szerint pedig tilos lenne új lakófunkció elhelyezése, mint ahogy 

a 2002-es szabályozás szerint is tilos volt. 

A Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság az 1. számú határozati 

javaslatot javasolja elfogadásra, amelyben az övezet olyan irányú változtatása 

szükséges, hogy 300 m2-enként egy lakás, de egy telken legfeljebb 10 lakás 

helyezhető el. 

 

Dr. Molnár Éva jegyző: Az előbb felvetette Rogán képviselő úr a kártérítés 

kérdését. Itt is felmerül a kérdés, hogy kell-e nekünk ilyen esetben kártérítést 

fizetni. 

 

Massányi Katalin főépítész: Véleményem szerint nem, mert a funkció nem 

változott, csak a lakásszám, ami nem ad alapot erre. Rengeteg funkciót tartalmaz 
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ez az övezet, sok egyéb más funkciót is, és a paramétereit nem csökkentjük, 

tehát négyzetméterben ugyanannyit lehet építeni, csak a lakásszám csökken. 

 

Parlagi Endre polgármester: Megkérdeztem a Varga Ügyvédi Irodát, hogy 

ebben az esetben, amikor a lakásszámot korlátozzuk és azt mondjuk, hogy a 

telkeken 300 m2-enként egy lakás alakítható ki és egy telken, ami maximum 

3000 m2 lehet, legfeljebb 10 lakás, ez megtámadható-e mint értékcsökkentő ok. 

Azt mondta, hogy nem. 

 

Kovács Attila képviselő: Egy kicsit visszamennék a múltba, ugyanis 

véglegesen tisztázni kellene a Krepárt úrral folytatott vitámat. Volt ott egy 

épület, amely törvénytelenül lett lebontva, törvényesen ez a terület földkiadás 

tárgyát nem képezhette, ez a közpark tévesen lakóház és udvarként volt ingatlan-

nyilvántartásba véve korábban, mindenki tisztában van azzal, hogy egy 

törvénytelen eljárással nem lehet jogot szerezni. Erre az ingatlanra az 

önkormányzatnak korábban elővételi joga is be volt jegyezve az ingatlan-

nyilvántartásban. Voltak esetek – sajnálom, hogy Krepárt úr nincs itt és nem 

tudja ezt cáfolni vagy megerősíteni –, amelyek ennek az egész területnek az 

elidegenítésére vonatkozóan fölvetik a törvénytelenség esetét, illetve volt egy 

alpolgármesteri aláírás is, amellyel a köztulajdon részét képező parkot 

magánkézbe segítette.  

Mielőtt arról döntenénk, hogy itt milyen lakóépület jelenjen meg, azt szeretném 

kérdezni a polgármester úrtól, hogy ez a terület most törvényesen le van-e 

rendezve, fölmerülhet-e további jogsértés vagy bírósági eljárás. Ha ez fennáll, 

akkor ne döntsünk most arról, hogy ott milyen beépítés lehetséges, csak akkor, 

ha kapunk egy végleges választ, ami kimondja, hogy ezek törvényes eljárások 

voltak, nem merült fel korrupció vagy egyéb törvénytelenség, ha ez 

megnyugtatóan tisztázódik, akkor beszélgessünk arról, hogy milyen 

ingatlanformáció jelenjen meg. Tehát szeretném megkérdezni a polgármester 

úrtól, hogy hogy áll ez az ügy. 

 

Parlagi Endre polgármester: Ez egy olyan ügy, ami a 2005-ös HÉSZ-be 

bekerült mint egy trükk a 2002-eshez képest, hiszen a 2002-es alapján egy 

lakóépületben van nem lakóépület funkció, ennek következtében az épület 

gerincmagassága nem 4,5 méter, hanem 7,5 méter, így 32 lakás helyezhető el, 

melyek közül ha az egyiket kinevezem irodának, akkor megúszom az 

engedélyezési eljárást, de attól még az nem tekinthető irodahelyiségnek. Ahhoz, 

hogy ez építési telekké váljon, közszolgálati kapcsolattal kellett volna 

rendelkeznie. Az a földút, amelyik a Tanító útról nyílik, 607 m2, és ehhez kellett 

egy olyan önkormányzati aláírás, ami ezt a telket építési telekké nyilvánítja 

azzal, hogy közszolgálati kapcsolata van. 

Mi ezt megtámadtuk, a bíróság jogerős döntést hozott és megsemmisítette a 

telekalakítást, de ezt megtámadták a Legfelsőbb Bíróságon és a döntést hatályon 
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kívül helyezték. Ezt követően villámgyorsan a földhivatal a telket bejegyezte, 

amire írtunk egy levelet a hivatalba, melyben kértük az igazgató asszonyt, hogy 

szíveskedjék saját hatáskörben felülbírálni a döntését, mert különben bírósághoz 

fordulunk. Ez az egyik dolog, ez folyamatban van. 

A másik pedig az, hogy a HÉSZ-ben ezt a területet hogyan fogjuk szabályozni, 

mert nyilván ezzel a 3000 m2-el a tulajdonosok élni akarnak, tehát a tulajdont 

mi nem korlátozhatjuk, de a város érdekeinek megfelelően kialakíthatunk egy 

olyan szabályozást, aminek az eredménye egy kompromisszum. Én a 

kompromisszumot abban látom, hogy egy telekalakítás során ennek a 3000 m2-

nek a kijárata nem a Tanító útra van, hanem a József Attila útra, a garázsok 

mellett, és akkor ez építési telekké válhat, aminek az egyik része egy 

magántulajdonú út, melyről ez az egy vagy három telek megközelíthető. Ebből a 

helyzetből ez a megoldás, hogy korlátozzuk a lakásszámot, kiút. Az más kérdés, 

hogy a befektető, aki ezt a telket meg akarja venni, erre mit mond, hogy ha nem 

32 lakást építhet rá, hanem csak legfeljebb 10-et, akkor erre hogyan fog 

reagálni. Nekünk ezt vállalni kell, mert a tó partjára 32 lakást építeni bűn. 

 

Dr. Novotny László képviselő: A főépítész asszony véleményében benne van, 

hogy a két határozati javaslat kombinációja is alkalmazható. Én azt mondom, 

hogy ha az 1-est elfogadjuk, akkor a 4,5 méteres magasságkorlátozást hagyjuk 

benne, tehát ne 7,5 méter legyen, mert akkor nagyon magas épületek fognak ott 

épülni. 

 

Parlagi Endre polgármester: Ha a 2-est fogadjuk el, abban sincs 7,5 méter. 

 

Dr. Novotny László képviselő: Egyik határozati javaslatban sincs benne az 

épületmagasság, csak ha nem határozunk róla, akkor benne maradhat a 7,5 méter 

is. 

 

Massányi Katalin főépítész: Amiatt, hogy kizárólag lakófunkció, én azt 

venném ki, hogy „lakófunkció esetén”, tehát nem azt mondanám, hogy 

kizárólag, hanem azt, hogy „lakófunkció esetén”. A mostani szabályozásban is 

úgy szerepel, hogy 4,5 méter, csak a „kizárólag” szót venném ki belőle. 

 

Dr. Novotny László képviselő: A bizottság az 1. számú határozati javaslat 

mellett foglalt állást. 

 

Parlagi Endre polgármester: Eszerint a Képviselő-testület korlátozni kívánja a 

hatályos HÉSZ szerinti Vt-O övezetben egy telken elhelyezhető lakások számát. 

Felkéri tervezőt, hogy a helyi építési szabályzat tervezet Vt-7-sz jelű építési 

övezet előírásait egészítse ki az alábbi bekezdéssel: (x) Az övezet telkein 300 

m2-enként 1 lakás alakítható ki, de egy telken legfeljebb 10 lakás helyezhető el. 

Aki ezzel egyetért, az kérem, szavazzon! (Szavazás.) 
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A Képviselő-testület 11 igen szavazattal, 0 nem ellenében és 3 tartózkodás 

mellett az alábbi határozatot fogadta el: 

 

284/2010. (VI.29.) Kt. határozat  

Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testülete korlátozni 

kívánja a hatályos HÉSZ szerinti Vt-O övezetben egy telken 

elhelyezhető lakások számát. Felkéri tervezőt, hogy a helyi építési 

szabályzat tervezet Vt-7-sz jelű építési övezet előírásait egészítse ki 

az alábbi bekezdéssel: 

(x) Az övezet telkein 300 m2-enként 1 lakás alakítható ki, de egy 

telken legfeljebb 10 lakás helyezhető el. 

Felelős: polgármester 

Határidő: azonnal 

 

 

 

17. Javaslat a 2010. május hónapban áttekintett pályázati lehetőségekről szóló 

tájékoztató elfogadására  

154/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság  

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

Írásos anyag csatolva. (17. sz. melléklet) 

 

Dr. Udvarhelyi István előkészítő: Tisztelt Képviselő-testület! Ez egy 

visszatérő napirend, kérjük a május hónapban áttekintett pályázati 

lehetőségekről szóló tájékoztató tudomásul vételét. 

 

Parlagi Endre polgármester: A határozati javaslat szerint a Képviselő-testület 

a 2010. május hónapban áttekintett pályázati lehetőségekről szóló tájékoztatót 

tudomásul veszi. Aki ezzel egyetért, az kérem, szavazzon! (Szavazás.) 

 

A Képviselő-testület 14 egyhangú igen szavazattal az alábbi határozatot fogadta 

el: 

 

285/2010. (VI.29.) Kt. határozat  

Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2010. május 

hónapban áttekintett pályázati lehetőségekről szóló tájékoztatót 

tudomásul veszi. 

 

Felelős: polgármester 
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Határidő: azonnal 

 

 
18. Tájékoztató a „Pest Megyei településközpontok Fejlesztése – Integrált 

településfejlesztés Pest Megyében” (kódszám: KMOP-2009-5.2.1/B) című 

pályázat állásáról  

144/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság  

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

Írásos anyag csatolva. (18. sz. melléklet) 

 

Dr. Udvarhelyi István előkészítő: Tisztelt Képviselő-testület! Előterjesztettük 

azokat a dokumentumokat, amelyek beérkeztek az önkormányzathoz. Ezt a 

pályázatot beadtuk ugyan, de a kiíró hatóság támogatásban nem részesítette az 

önkormányzatunkat. Rengeteg tapasztalatot sikerült összegyűjteni, és a 

bizottsági ülésen már adtunk róla tájékoztatást, hogy folyamatban van a Körics 

Consulting nevű a pályázat következő fordulójára az előkészület, rengeteg 

tervvel rendelkezünk, amelyeknek az engedélyezése is megtörtént, tehát a 

következő pályázatok alkalmával ezeket fel tudjuk használni. 

Kérjük, hogy ezt a tájékoztatót a testület vegye tudomásul. 

 

Parlagi Endre polgármester: Sajnos nem nyertünk ezen a pályázaton; talán 

nem volt elég idő az előkészületre, hogy átgondoljuk a különböző objektumok 

közötti összefüggéseket, talán a pályázatíró sem volt ebben partnerünk, 

rohammunkában készült el a pályázati dokumentáció, én is készenlétben álltam 

éjfél előtt fél órával, hogy aláírjam, annyira ki volt számítva az idő. 

Ahogy Udvarhelyi úr mondta, most jó pozícióban vagyunk a terveket tekintve, 

mert minden objektumfejlesztésre van engedélyes tervünk, tehát ha kiírják újra 

ezt a pályázatot, akkor sokkal megfontoltabb és alaposabb pályázatot tudunk 

elkészíteni, nyilván egy másik pályázatíróval. Szerencsére ez 

többletköltségünkbe nem került, mert a pályázatíróval nem szerződtünk, tehát 

neki nem fizetünk, őt más módon honoráltuk volna, de mivel nem nyertünk, az ő 

pénze is elúszott. 

 

Rogán László képviselő: A pályázat kiírója indokolta-e valamivel, felsorolta-e 

tételesen, hogy mik voltak azok a hibák, amiket elkövettünk, vagy csak egy 

általános tájékoztatást kaptunk, hogy pontosítsuk a kérelmünket? Volt-e benne 

olyan, amire esetleg figyelhetnénk a következőkben? 

 

Parlagi Endre polgármester: Közre adtuk a levelet, amelyben megmondták, 

hogy milyen hibákat követtünk el a pályázatban – mert azt el kell ismerni, hogy 

voltak benne hibák. Ehhez még az is hozzátartozik, hogy az IVS-sel sincs 

szerencsénk. Először Gajdosék, az ADU készített egy IVS-t nagy keservesen, 
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egyéves csúszással, azzal elégedetlenek voltunk, utána volt egy következő 

kísérletünk, ami megint nem volt igazán sikeres. Ha megfontoltan készülünk egy 

következő pályázatra, akkor a saját hibáinkból tanulhatunk és jól 

szerepelhetünk. 

 

Nógrádi Zoltán képviselő: Nyilván nagyon sok tapasztalattal szolgált ez a 

pályázat. Udvarhelyi úr említette, hogy már a Köriccsel dolgozunk. Az ellen 

nincs kifogásom, hogy elvesztettük, mindenki tudta, hogy sok buktatója van 

ennek, de ha egy pályázatíró cég olyan hibákat követ el, hogy az eredeti példány 

és a másolati példány nem egyezik, egymásnak ellentmondó válaszok vannak és 

a többi, akkor - nem érdekel, hogy éjfélkor volt a határidő - én nem engedném 

be a faluba ezt a pályázatíró céget. 

 

Parlagi Endre polgármester: Ez nem a Körics volt.  

 

Nógrádi Zoltán képviselő: Nem, bocsánat, elnézést kérek. Tehát egy olyan 

elemi pályázatírói hibáról van itt szó, amit ha egy önkormányzati alkalmazott 

vétett volna, akkor valószínűleg már rég nem lenne az önkormányzat 

alkalmazásában. Engem az nem nyugtat meg, hogy ő sem nyert ezzel pénzt, és 

érdemes meggondolni a pályázatíró cég későbbi megbízását, mert az más, ha 

egy helyen elnéz valamit a szakértő, és az is más, ha három oldalon keresztül. 

 

Dr. Novotny László képviselő: A bizottsági ülésen is elhangzott – mindegy, 

hogy ez a Körics volt, vagy a hivatal volt, vagy ki volt –, hogy kell egy 

ellenőrző lista, hogy az előírásban mi van benne, és az megvan, vagy nincs meg, 

satöbbi. Ez nem történt meg, egy ilyen ellenőrzés hiányzott. 

 

Parlagi Endre polgármester: A határozati javaslat lényege az, hogy tudomásul 

vesszük a tájékoztatást. Aki ezzel egyetért, az kérem, szavazzon! (Szavazás.) 

 

A Képviselő-testület 14 egyhangú igen szavazattal az alábbi határozatot fogadta 

el: 

 

286/2010. (VI.29.) Kt. határozat  

Budakalász Város Önkormányzata Képviselő-testülete megtárgyalta a 

„Pest Megyei településközpontok Fejlesztése – Integrált 

településfejlesztés Pest Megyében” (kódszám: KMOP-2009-5.2.1/B) 

című pályázatról szóló tájékoztatót tudomásul veszi. A Képviselő-

testület kinyilvánítja azon szándékát, hogy a településközpont 

megújítását továbbra is kiemelten fontosnak tartja, és az ezt célzó 

pályázati kiírásokról részletes tájékoztatást kér.  A Képviselő-testület 

felkéri a polgármestert, hogy a pályázat tapasztalatait összegezve 

2010. szeptember 30-ig tegyen javaslatot azon konkrét 
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projektelemekre, amelyek egy új pályázati kiírás során sikerrel 

integrálhatóak a településközpont-rehabilitáció projektbe. A 

Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a KMOP-

2009-5.2.1/B pályázat során elkészült dokumentációk, tervek alapján 

vizsgálja meg az egyes projektelemek későbbi üzemeltethetőségének 

kérdését, annak várható költségvetési kihatásait.  

 

Felelős: polgármester 

Határidő: 2010. szeptember 30. 

 

 

 
19. Tájékoztató az Önkormányzat folyamatban lévő peres ügyeinek állásáról 

165/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:   Pénzügyi és Vagyonhasznosítási Bizottság 

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

Írásos anyag csatolva. (19. sz. melléklet) 

 

 

Dr. Udvarhelyi István előkészítő: Tisztelt Képviselő-testület! Az 

önkormányzat által foglalkoztatott ügyvédektől, Varga úrtól és Viszlói úrtól 

bekértük azoknak az ügyeknek a listáját, amelyeknek a vitelével az 

önkormányzat őket bízta meg. Ezek tételes felsorolását tartalmazza az 

előterjesztés, ehhez további kiegészítést nem kívánok fűzni, kérem a beszámoló 

elfogadását. 

 

Parlagi Endre polgármester: Nem számoltam össze, de azt gondolom, 

jelentősen csökkent a peres ügyek száma, különösen az akut ügyeké; egyetlen 

féllel öt-hat perünk is volt korábban. 

 

Nógrádi Zoltán képviselő: Nem ehhez kapcsolódik, csak itt jutott eszembe, 

hogy megnéztem a legnagyobb magyarországi APEH köztartozók listáját, és 

meglepő módon szerepel benne egy olyan cég, amelynek a telephelye még 

mindig a Kaláz Kft. telephelyén van. Nem tudom, hogy ez ügyben bármiféle 

kötelezettségünk van-e, de tételesen ott van a listán, hogy: 862 millió forint, 

székhely: Budakalász. 

 

Parlagi Endre polgármester: Én nem tudok róla, hogy a Kaláz Kft. felé 

tartozik-e. 

A határozati javaslat szerint a Képviselő-testület az önkormányzat peres 

ügyeiről szóló tájékoztatót tudomásul veszi. Aki ezzel egyetért, az kérem, 

szavazzon! (Szavazás.) 
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A Képviselő-testület 13 igen szavazattal, 0 nem ellenében és 1 tartózkodás 

mellett az alábbi határozatot fogadta el: 

 

 

287/2010. (VI.29.) Kt. határozat  

Budakalász Város Önkormányzata Képviselő-testülete az 

Önkormányzat peres ügyeiről szóló tájékoztatót tudomásul veszi. 

 

Felelős: Parlagi Endre polgármester  

Határidő: azonnal 

 
 

20. Beszámoló a polgármester önkormányzati társulásban végzett 2009. évi 

munkájáról 

 155/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:  Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

Írásos anyag csatolva. (20. sz. melléklet) 

 

Dr. Molnár Éva jegyző: Tisztelt Képviselő-testület! Ez a beszámoló a 

Képviselő-testület mostani napirendjén többször is szerepel, hiszen ez a Duna-

Vértes Köze Regionális Hulladékgazdálkodási Társulást takarja. Ez a társulás 

2004 júniusában alakult meg, és mi is a tagjai lettünk. 

A társulás működésére jellemző, amit önök is megtapasztaltak, hogy mindig 

rendkívüli ülésen, utolsó pillanatban hatalmas mennyiségű társulási szerződést 

kell áttekintenünk annak érdekében, hogy módosítsuk a szerződést, illetve ha 

pályázaton indulunk, akkor azonnal kell döntenünk. 

Az előterjesztés részletesen felsorolja, hogy miben döntött a Képviselő-testület, 

tehát gyakorlatilag az önkormányzatunk a társulás munkájában így vett részt. Ez 

mint működés egy kicsit hektikus, mert pillanatonként nagy volumenű 

döntéseket hozni rendkívül nehézkes a testületi működés miatt. 

Kérem a tisztelt Képviselő-testületet, hogy tárgyalja meg és fogadja el az 

anyagot, hiszen a polgármester úrnak kötelező minden évben beszámolni 

minden társulásban végzett munkáról. 

 

Parlagi Endre polgármester: Kérdés, hozzászólás? (Nincs.) Aki a beszámolót 

tudomásul veszi, az kérem, szavazzon! (Szavazás.) 

 

A Képviselő-testület 14 egyhangú igen szavazattal az alábbi határozatot fogadta 

el: 

 

288/2010. (VI.29.) Kt. határozat  
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Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a 

polgármester önkormányzati társulásban végzett 2009. évi 

munkájáról adott beszámolóját. 

Felelős: polgármester 

Határidő: azonnal 

 
21. Tájékoztató Massányi Katalin főépítész éves munkájáról 

 156/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:  Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

Írásos anyag csatolva. (21. sz. melléklet) 

 

Massányi Katalin főépítész: Tisztelt Képviselő-testület! 2009. június 23-án 

határozott úgy a testület, hogy megbíz engem Budakalász főépítészi feladatainak 

ellátásával, és a megbízási szerződést a polgármester úr aláírta. A jogszabály 

értelmében évente tájékoztatom kell a Képviselő-testületet a munkámról. 

Mellékeltem a hatályos jogszabályokat az előterjesztéshez. Amikor a 

szerződésem létrejött, akkor még a 9/1998. (IV.3.) FM rendelet rendelkezett a 

főépítészi tevékenységről, most a 190/2009. (IX.15.) kormányrendelet a 

hatályos, amely meghatározza az önkormányzati, illetve a települési főépítész 

feladatait. 

A megbízási szerződésem egyéb feladatokat is rögzített: az épületek környezeti, 

területi sajátosságainak, védelmének érvényesítése, a beérkezett tervek 

véleményezése, településfejlesztési kérdések véleményezése, testületi, bizottsági 

meghallgatásokon való részvétel meghívás alapján, valamint az évenkénti 

beszámoló, tájékoztatás a Képviselő-testület számára. 

A tájékoztatómban megemlítettem Tari Réka főépítészi referenst is, aki 

nagymértékben segíti a munkámat. Ő a Tervtanács titkára is egyebek között, a 

levelezést is ő bonyolítja és előkészíti, illetve a leveleimet hivatalos formába 

önti. 

A beszámolómban pár pontban felsoroltam, hogy elsősorban mikkel 

foglalkozom. Konzultáltam többek között a Berdóról, a bányatavak 

környezetéről készült tanulmányról, valamint a közlekedésfejlesztési 

koncepcióról. Valamint készül a Helyi Építési Szabályzat és a 

Településszerkezeti Terv módosítása – ehhez mellékeltem egy táblázatot is az 

egyeztetésekről; a korábbi egyeztetések is megtörténtek természetesen, csak az 

akkori tervező halála után február 1-jétől indult meg úgy a munka, hogy 

érdemes volt táblázatba foglalni a történéseket. 

Építészeti terveket is véleményezek, 2009 második felében 84-et, 2010-ben a 

beszámoló elkészültéig körülbelül 43 főépítészi véleményt írtam meg, néhány 

terv felkerült a Tervtanács elé; a tervtanácsi rendelet szabályozza, hogy milyen 

terveket kötelező tervtanács elé vinni. A Tervtanács korábbi 10 tagja közül 
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ketten sajnos elhaláloztak, hárman pedig Turi Attila távozásával mondtak le 

tervtanácsi tagságukról, így összesen öten maradtak, amikor én hivatalba léptem. 

Ajánlásra 5 új taggal bővült a Tervtanács, így 2009. szeptember óta 10 taggal 

működik. 2009-ben 6 tervtanácsi ülésen 36 tervet, 2010. május végéig 5 ülésen 

15 tervet véleményeztünk, többek között: óvoda, tornaterem, BMSE klubház, 

Telepi Iskola bővítése, Görögkeleti Templom felújítása, az értékvédelmi 

pályázatban szereplő engedélyes tervek, illetve felújítások, valamint a szerkezeti 

terv és a Helyi Építési Szabályzat módosítása. 

Az értékvédelmi támogatásokat 2009-ben, még mielőtt én lettem a főépítész, 

akkor írta ki először az önkormányzat, de a tervek már az én hivatalba lépésem 

után érkeztek be és azokat már én véleményeztem. Még egyszer kiírtuk ezt a 

pályázatot, mert nem fogyott el az összeg, és az idén szintén kiírásra került az 

értékvédelmi támogatási pályázat. 

Az utolsó pont pedig a szomszédos települések terveinek véleményezése. 

Kérem a tisztelt Képviselő-testületet, hogy a tájékoztatómat fogadja el. 

 

Parlagi Endre polgármester: Kérdés, hozzászólás? (Nincs.) A határozati 

javaslat szerint a Képviselő-testület tudomásul veszi a főépítész éves munkájáról 

adott, a határozat mellékletét képező tájékoztatást. Aki ezzel egyetért, az kérem, 

szavazzon! (Szavazás.) 

 

A Képviselő-testület 14 egyhangú igen szavazattal az alábbi határozatot fogadta 

el: 

 

289/2010. (VI.29.) Kt. határozat  

Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testülete tudomásul 

veszi a főépítész éves munkájáról adott a határozat mellékletét 

képező tájékoztatást. 

Felelős: polgármester 

Határidő: azonnal 

 

Melléklet 

Főépítészi beszámoló 

Megbízási szerződésem aláírásakor a főépítész általános feladatairól az akkor hatályos „Az 

önkormányzati főépítészi tevékenység ellátásának részletes szakmai szabályairól és 

feltételeiről szóló 9/1998. (IV.3.) KTM rendelet” rendelkezett. 2009. október 1-től „A 

főépítészi tevékenységről szóló 190/2009. (IX. 15.) Korm. rendelet” hatályos. 

A hatályos jogszabály alapján: 

Az önkormányzati főépítész általános feladatai 

8. § Az önkormányzati főépítész 
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a) az állami főépítésszel és az érintett önkormányzatok főépítészeivel együttműködve 

elősegíti az illetékességi területét érintő területrendezési és településszerkezeti tervek 

összhangjának kialakítását, 

b) folyamatosan figyelemmel kíséri a rendezési eszközök hatályosulását, 

tapasztalatairól évente tájékoztatást ad, és négyévente összefoglaló jelentést készít a 

képviselő-testület (közgyűlés) részére, 

c) közreműködik a kulturális örökség védelméről szóló törvényben foglaltakkal, 

valamint a kulturális örökség védetté nyilvánításának részletes szabályairól szóló 

miniszteri rendeletben foglaltakkal kapcsolatos önkormányzati feladatok ellátásában, 

d) szakmai véleményével, állásfoglalásaival segíti a térség, illetve a település 

egységes táji és építészeti arculatának alakítását, 

e) közreműködik a területrendezési tervek és a településrendezési eszközök 

nyilvántartására, a szabályozásokon alapuló adatszolgáltatásra és az ezzel 

kapcsolatosan felmerülő költség megállapítására vonatkozó helyi szabályok 

előkészítésében, 

f) részt vesz - szükség szerint adatok szolgáltatásával - az illetékességi területére 

vonatkozó területi és települési információs rendszerek kialakításában és 

működtetésében, 

g) vezeti a helyi önkormányzati tervtanácsot, 

h) gondoskodik a helyi tervtanács nyilvántartásának vezetéséről, és abból adatokat 

szolgáltat az állami főépítésznek. 

A települési és a térségi főépítész feladatai 

10. § (1) A települési, a térségi főépítész látja el a települési önkormányzat 

településszerkezeti tervének, helyi építési szabályzatának elkészítésével, 

felülvizsgálatával összefüggő következő feladatokat: 

a) döntésre előkészíti a rendezés alá vonandó területre vonatkozó javaslatot, a 

tervezési megbízás feltételeit és követelményeit, 

b) elkészíti az előzetes tájékoztatást az érdekelt államigazgatási szervek, az érintett 

állampolgárok, szervezetek, érdek-képviseleti szervek, valamint a szomszédos és az 

érintett egyéb települések önkormányzati szervei részére a rendezés helyéről, 

céljáról, várható eredményéről, 

c) a településrendezési eszközök készítése során folyamatosan együttműködik a 

tervezőkkel és képviseli az önkormányzat érdekeit, 

d) szervezi és irányítja az Étv.-ben előírt véleményezési eljárásokat, ezek során 

biztosítja a településrendezési eszközök készítésének nyilvánosságát, 

e) a véleményezési eljárás befejezését követően a beérkezett észrevételek 

figyelembevételével döntésre előkészíti a településrendezési eszközöket, 

f) gondoskodik a megállapítás során hozott változtatások átvezetéséről, illetőleg 

szükség szerint az újbóli véleményeztetés lefolytatásáról, 

g) nyilvántartást vezet a település, illetve a térség területére készült 

településrendezési eszközökről, valamint - amennyiben az információtechnológiai 

feltételei biztosítottak - gondoskodik a hatályos településrendezési eszközöknek az 

önkormányzat honlapján történő közzétételéről, 

h) kérésre tájékoztatást ad a hatályos településrendezési eszközökben foglaltakról, 

i) előkészíti az önkormányzat helyi építészeti értékek védelmével kapcsolatos 

szabályozását, és figyelemmel kíséri annak érvényesülését, gondoskodik az azokkal 

összefüggő nyilvántartás vezetéséről, 

j) külön jogszabályban foglaltak szerint, illetékességi területét érintően vezeti a 

települési önkormányzat, illetve a települési önkormányzatok társulása által 

működtetett építészeti-műszaki tervtanácsot, 



 58 

k) nyilvántartást vezet az építészet-műszaki tervtanácson tárgyalt 

tervdokumentációkról, amely alapján félévente adatot szolgáltat az állami főépítész 

által vezetett elektronikus nyilvántartás részére. 

(2) A települési, a térségi főépítész részt vesz a településpolitikai, településfejlesztési, 

településüzemeltetési és az önkormányzatok ingatlanvagyon-gazdálkodási 

programjának elkészítésében és egyeztetésében, továbbá az ágazati koncepciók 

települést érintő részeinek összehangolásában és véleményezésében. Szakmai 

véleményével segíti az önkormányzatnak az előzőekkel kapcsolatos döntéseinek 

előkészítését, állásfoglalásainak kialakítását. 

Megbízási szerződésem szerint az alábbi feladatokat kell ellátnom a fent leírt feladatokon túl: 

1. Az épített környezet területi sajátosságainak védelme érvényesítése 

2. Beérkezett tervek véleményezése legfeljebb kettő hét alatt 

3. Településfejlesztési kérdések véleményezése testületi, bizottsági üléseken, 

közmeghallgatásokon részvétel meghívás alapján 

4. Évenkénti beszámolás a HÉSZ megvalósulásáról a Képviselő-testületnek 

5. Tájékoztatási kötelezettség a Képviselő-testület számára a jelentkező lakossági és 

befektetési igényekről 
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Tájékoztató 

 

Mindenek előtt szeretném elmondani, hogy munkámat Tari Réka főépítészi referens nagy 

mértékben segíti. (Ahol a beszámolóban többes szám szerepel egy-egy munka kapcsán, 

úgymint előkészítettük, stb., az azt jelenti, hogy ő is részt vett benne.) Többek között: 

• A tervtanács titkára, összehívja tervtanácsra a tervtanácsi tagokat, előkészíti a 

véleményezendő terveket, megküldi a véleményeket az érintetteknek, stb. 

• Előkészíti és hivatalos formába önti a képviselő-testületi előterjesztéseket. (Szomszédos 

települések tervmódosításaira adandó válaszok, módosító javaslatok, vélemények, stb.) 

• Levelezést bonyolít a lakossággal. 

 

I. Tanulmányok, településrendezési eszközök 

 

Munkám megkezdése előtt szerződést kötött az önkormányzat négy tanulmány elkészítésére, 

melyek a készülő településrendezési eszközök módosítását is megalapozni kívánták. 

A tanulmányok készítése viszont hivatalba lépésem után is zajlott. Folyamatosan 

közreműködtem, egyeztettem a készítőkkel. Mind a négy tanulmányt bemutattuk bizottsági 

üléseken és lakossági fórumokon. A lakossági fórumok időpontjai: 

2009. okt. 5. GYNK területe 

2009. okt. 12. Berdó 

2009. nov. 23. Bányatavak 

2009. nov.30. Közlekedésfejlesztés 

 

Megírtuk az elkészített tanulmányok összefoglalóit, melyeket a Képviselő-testület négy 

határozatban fogadott el. 

 

1. Budakalász - Berdó Ingatlanhasznosítási Tanulmány (538/2009. (XII.15.) Kt. határozat) 

2. Lupaszigeti úttól délre fekvő területek szabályozási paraméterei (539/2009. (XII.15.) Kt. 

határozat) 

3. Közlekedésfejlesztési terv (7/2010. (I.26.) Kt. határozat) 

4. Lupaszigeti úttól északra fekvő terület ingatlanhasznosítási tanulmányterve (8/2010. (I.26.) 

Kt. határozat) 

 

Szintén munkám megkezdése előtt, 2009. júniusában kötött szerződést az önkormányzat 

Budakalász településrendezési terveinek és helyi építési szabályzatának elkészítésére a Főber 

Zrt-vel. A tervek készítése viszont lényegében hivatalba lépésem után kezdődött el. Július 27-

én előzetes lakossági tájékoztatást tartottunk a készülő tervekről. Ezután folyamatosan 

közreműködtem, egyeztettem a tervek készítőivel. Sajnálatos módon időközben Szenczi Ottó, 

a Főber Zrt vezető településtervezője elhunyt. A tervek készítésének irányítását Liszkay 

Krisztina vezető településtervező vette át. 2010. február elejétől vele folytatódhatott tovább a 

munka. A testület munkacsoport felállítását határozta el, hogy gördülékenyebb legyen a 

folytatás, így rendszeresen munkacsoportos egyeztetéseket is tartottunk. A munka folyamán 

feldolgoztuk, megvitattuk, értékeltük a felmerülő lakossági, önkormányzati és befektetői 

igényeket. 

Egyeztettünk a Közép-Magyarországi Közigazgatási Hivatal Állami Főépítészével. 

Valamint egyeztettünk a Pestterv Kft tervezőjével, aki a Budapesti Agglomeráció 

Területrendezési Tervének módosítását készíti. 

 

A településrendezési tervek egyeztetéseinek és ismertetéseinek részletezését az alábbi táblázat 

tartalmazza. 
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DOKUMENTÁLT EGYEZTETÉSEK DÁTUMA 2010 FEBRUÁRJÁTÓL 

IDŐPONT HELYSZÍN EGYEZTETÉS JELLEGE 

Február 1. Budakalász Főépítészi és önkormányzati egyeztetés - munkaindítás 

Február 8. Budakalász Főépítészi és önkormányzati egyeztetés– lakossági kérelmek 

Február 15. Budakalász Főépítészi és munkacsoportos egyeztetés– lakossági kérelmek 

Február 22. Budakalász Főépítészi egyeztetés – lakossági kérelmek 

Március 1. Budakalász Főépítészi egyeztetés – lakossági és önkormányzati kérelmek 

Március 8.  Főépítészi és munkacsoportos egyeztetés – lakossági kérelmek, 

szerkezeti terv 

Március 12.  Munkaközi terv szállítása digitálisan (TSZT, HÉSZ) 

Március 16. Budakalász Munkacsoport  - Munkaközi terv szállítása papírdokumentáció 

Március 22. Budakalász Főépítészi valamint építéshatósági osztály vezetői egyeztetés – 

önkormányzati kérések , leadott munkaközi dokumentáció 

egyeztetése,  

Március 26.  Urbanlis Kft. Bp. Szabályozási terv, HÉSZ és övezeti megbeszélés a főépítész 

részvételével + leadott munkaközi dokumentáció egyeztetése, 

Március 29. Budakalász Munkacsoport + HÉSZ és övezeti struktúra bemutatása 

Április 6. Urbanlis Kft. Bp. Főépítészi egyeztetés HÉSZ 

Április 12. Budakalász Munkacsoportos egyeztetés   HÉSZ általános 

Április 14. Urbanlis Kft. Bp. Főépítészi egyeztetés HÉSZ 

Április 19. Budakalász Munkacsoport - HÉSZ 

Április 21. Urbanlis Kft. Bp. Főépítészi egyeztetés HÉSZ 

Április 26. Budakalász Tervismertetés képviselőtestület számára – konzultáció 

képviselőtestületi tagokkal – digitális prezentáció  

Április 29. Budakalász Építési osztályvezetővel és főépítészi munkatárssal egyeztetés 

Május 3. Budakalász Munkacsoport - – utána önkormányzati és tervezői egyeztetés a 

Gynki-val 

Május 5. Urban-lis Kft. Bp. Főépítészi egyeztetés – övezetek – telefonon 

konferenciabeszélgetés  

Május 6. Állami Főépítészi 

Iroda Bp. 

Tervezői és Budakalászi és Állami Főépítészi egyeztetés – 

fejlesztési területekről 

Május 6.  Budakalász Lakossági fórum – digitális prezentáció 

Május 10. Urban-lis Kft. Bp. Főépítészi egyeztetés – övezetek / szabályozás 

Május 12. Urban-lis Kft. Bp. Főépítészi egyeztetés – övezetek – telefonon 

konferenciabeszélgetés  

Május 17. Urban-lis Kft. Bp. Főépítészi egyeztetés – övezetek / szabályozás 

Május 25. Urban-lis Kft. Bp. Főépítészi egyeztetés – övezetek / szabályozás 

Május 27. Budakalász TKB – bizottsági bemutatás 

 

Tervező a dokumentumokat 2010. május 21-én, a módosított dokumentumot június 1-én 

szállította le. 

Budakalász Településszerkezeti tervét (TSZT), Szabályozási tervét (SZT) és Helyi Építési 

Szabályzatát (HÉSZ) 2010. június 2-án küldtük meg az Étv. 9.§ (3) bekezdés szerinti 

államigazgatási egyeztetésre az érintett szerveknek és civil szervezeteknek. 

A tervek megtekinthetők Budakalász Polgármesteri Hivatala honlapján. 

 

II. Építészeti tervek véleményezése 

Főépítészi fogadóórám állandó időpontja minden hétfőn 13-15 között van. Telefonos 

megkeresés esetén természetesen ettől eltérő időpontban is (gyakran) tartok egyeztetést. 
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Naponta általában 5-8 tulajdonos és/vagy tervező keres meg, hogy tanácsot, véleményt kérjen. 

Tapasztalatom az, hogy az engedélyezési eljárás megindítása előtt szívesen felkeresnek a 

tulajdonosok és az építész tervezők terveikkel tanácsot, előzetes véleményt kérni. 

Budakalász építéshatóságára beérkező építészeti terveket folyamatosan véleményezem. 2009. 

második félévében 84, 2010-ben eddig 43 főépítészi véleményt írtam meg a beadott 

tervekhez. 

Amely terveket nem tartok megfelelő színvonalúnak, településkép szempontjából kisebb 

módosításokkal sem elfogadhatónak, és a tulajdonossal sem sikerül kompromisszumra jutni 

az épülettel kapcsolatban, azokat a terveket tervtanács elé terjesztem véleményezésre. 

 

III. Tervtanács 

A tervtanács tagjai: a korábban kinevezett tíz tervtanácsi tag közül ketten elhaláloztak, 

hárman Turi Attila távozásával lemondtak tervtanácsi tagságukról, így összesen öt tag maradt. 

A megmaradt tagok mellé kamarai és személyes ajánlásra még 2009-ben kinevezett öt új tag: 

Fazekas Artúr, Jankovits Vera, Mányi István, Kocsis Ágnes és Göttinger Pál. 

Jelenleg tehát ismét tíz kinevezett taggal működik a tervtanács. A tervtanács titkára Tari Réka 

főépítészi referens. 

A tervtanácsot általában havonta egyszer, a véleményezendő tervek számától és sürgősségétől 

függően, tartunk. 

2009-ben 6 tervtanácsi ülésen 36 tervet, 2010 május végéig 5 ülésen 15 tervet 

véleményeztünk. A tervek között szerepeltek intézmények, (pl.: új óvoda, Telepi iskola 

bővítése, Nyitnikék óvoda tornaterme, BMSE klubház, Félúti ház, Szentistvántelepi közösségi 

ház, Görögkeleti templom felújítása) ipari-kereskedelmi épületek, (pl.: Merida épületbővítés, 

McDonald’s bővítés, Metro bővítése, kisebb üzlethelyiségek), építmények (pl.: HÉV 

perontetők, trianon emlékmű, Budai út menti szobor), védett épületek felújítása, átalakítása, 

több lakóház terve, valamint a módosuló településrendezési eszközök (TSZT, SZT, HÉSZ). 
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IV. Értékvédelmi támogatások 

Budakalász Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének 15/2005. (VII.18.) rendelete a 

település építészeti örökségének helyi védelméről 22.§ és 23.§ alapján a „Települési 

Értékvédelmi Támogatás”-t pályázat útján lehet igénybe venni. 

Kivonat a rendeletből: 

 

Települési Értékvédelmi Támogatás 

22. § (1) A települési önkormányzat az e rendelet hatálya alá tartozó épületek, 

épületegyüttesek, azok szűkebb környezete, illetve tartozékaik karbantartása, felújítása, 

rekonstrukciója érdekében végzett munkák költségeit a „Települési Értékvédelmi 

Támogatás”-ból (továbbiakban: Támogatás) segítheti. 

(2) A „Támogatás” a települési önkormányzat éves költségvetésében szerepel. 

23. § (1) A „Támogatás”-t pályázat útján lehet igénybe venni. 

(2) A pályázatot évente egyszer, az éves költségvetés jóváhagyását követően a 

Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság javaslatára a Testület írja ki. 

(3) A támogatás csak a fenntartás és állagmegóvás tulajdonosi kötelezettségét, illetve 

az ingatlan rendeltetésszerű használatához szükséges mértéket meghaladó költségeire 

adható (értékkülönbözet). 

A kérelemhez olyan költségvetést kell becsatolni, amelyből az értékkülönbözet 

megállapítható. 

(4) Amennyiben az alap nem kerül  pályázati formában felhasználásra, úgy 

Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság javaslatára a Testület dönt annak 

felhasználásáról. 

 

2009. évben két alkalommal került sor a pályázat meghirdetésére, mert az első alkalommal 

nem fogyott el a rendelkezésre álló keret, és a Képviselő-testület úgy döntött, hogy a 

megmaradt pénzösszegre újabb pályázatot ír ki. Az első alkalom beadási határideje május 30. 

volt, amit meghosszabbítottunk június 30-ra. Erre a határidőre hat pályázat érkezett. A beadott 

pályázatok elbírálása a július 27-ei TKB ülésen történt, három pályázat kapott támogatást 

350.000, 360.000, és 500.000, Forint értékben. A támogatási megállapodások aláírásra 

kerültek, a pályázóknak az aláírástól számított egy éven belül kell megvalósítaniuk a 

felújítást. 

A második kiírt pályázat határideje: 2009. okt. 30. volt. Ezt az ősszel kiírt pályázatot akkor a 

várossá válás kapcsán a megszokottól eltérően kiterjesztettük az Ó-Vt-1 jelű övezetben 

található épületekre is annak érdekében, hogy a városközpont rendezett képet mutasson. Erre 

a határidőre 4 pályázat érkezett, melyekből 3 nyert pozitív elbírálást. Pályázók közül kettővel 

a megállapodás aláírása megtörtént, a harmadik pályázó támogatása jogerős építési 

engedélyhez volt kötve, az ő esetében az engedélyezési eljárás jelenleg folyamatban van, így 

ott a megállapodás aláírására nem került még sor. A megítélt támogatási összeg mindhárom 

esetben 500.000,- Ft volt. 

2010. év tavaszán ismételten meghirdetésre került a pályázat, a tavalyinál kisebb összeggel. 

A beadási határidő május 31. volt, mely határidőre 3 pályázat érkezett. 

 

Az elmúlt évek értékvédelmi támogatásainak tapasztalatai, illetve az időközben történt 

jogszabályi változások miatt fenti rendelet bizonyos módosításokra szorult. Módosítási 

javaslatainkat a Képviselő-testület elfogadta és 2010. február 26-án módosította a rendeletet. 
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V. Budakalásszal szomszédos települések terveinek véleményezése 

 

Budakalász Polgármesteréhez, illetve Önkormányzatához több szomszédos település (Pomáz, 

Szentendre, Óbuda-Békásmegyer, Üröm) településrendezési eszközeinek módosítása kapcsán 

is érkezett megkeresés a tervek véleményezése céljából. Szakmailag minden esetben 

előkészítettük a javasolt véleményeket, melyeket a Településfejlesztési és Környezetvédelmi 

Bizottság is megtárgyalt, a Képviselő-testület jóváhagyása előtt. 
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22. Beszámoló a polgármester Dunakanyari és Pilisi Önkormányzatok Többcélú 

Kistérségi Társulásában végzett tevékenységéről 

 166/2010.(VI.29.) sz. előterjesztés 

Tárgyalta:  Pénzügyi és Vagyonhasznosítási Bizottság 

Előterjesztő:  Parlagi Endre polgármester 

Írásos anyag csatolva.(22. sz. melléklet) 

 

Parlagi Endre polgármester: Itt van egy írásos beszámoló, én azonban 

elmondanám, hogy hogy is látom ezt a kistérségi társulást. Úgy látom, hogy 

recseg-ropog ez a társulás. 13 település van benne, Szentendre központtal, 

három város és kilenc község, illetve nagyközség. Budakalász ebben aktívan 

részt vesz, ha formálisan nézem, talán én vagyok az egyetlen, aki minden 

társulási tanácsülésen ott van, a pomázi polgármester minden tizediken. 

Legutóbb a költségvetést úgy fogadtuk el, hogy a 13 polgármesterből 7 volt 

velem, tehát éppen határozatképesek voltunk, de Pomáz és Szentendre nem volt 

ott. A határozatképesség két számból adódik: legyen ott a települések többsége 

és a lakosságszám arányában is legyen meg a többség. Egyáltalán nem értem 

például, hogy ha Szentendre és Pomáz nem volt ott, akkor hogy volt meg a 

többség. 

Mi három dologban vagyunk benne. Az egyik a családsegítő, ami nekünk 

fontos. Attól kezdve, hogy csatlakoztunk, évi 9-10 millió forintot 

megtakarítottunk úgy, hogy a családsegítő jól működik. Az előző években mi 

fizettünk majdnem 5 millió forint kiegészítő támogatást, ebben az évben már 

nem fizetünk semmit, tehát csak a többletnormatívából fenn lehet tartani ezt a 

szolgáltatást, amit a szentendrei gondozási központ végez. 

A másik dolog, amiben együttműködünk, a szúnyogirtás. Ez nagyon aktuális 

ügy mostanában. Naponta kérdezem a dunai révésztől, hogy milyen a 

szúnyoghelyzet, mert minden nap van irtás úgyszólván, és nem javul a helyzet. 

Tavaly is az ötödik irtás volt igazából eredményes. Amit a kistérség megszervez 

irtást, Budakalász arra mindig azt mondja, hogy igen, tehát miattunk még soha 

nem maradt ki a repülő vagy a földfelszíni irtás. 

A harmadik dolog a belső ellenőrzés, amivel én magam sem vagyok elégedett. 

Az előző évi szolgáltató, aki a pályázatot megnyerte, jó munkát végzett, de 

annak ellenére, hogy szakmai szempontból jó munkát végzett, nekünk egy 

sokkal operatívabb belső ellenőrzésre van szükségünk. A jegyző asszonnyal 

megbeszélve ezt kiegészítendő kell, hogy önkormányzati státusz terhére 

foglalkoztassunk egy külső céget, aki egy néhány százezer forintos szerződés 

keretében az intézményeket ellenőrzi. Most is elindítottunk egy ilyen 

ellenőrzést, és miután átadás-átvétel van a Telepi Iskolában, ez már meg is 

kezdődött, de sorra kerül az összes intézmény. Most, a választási ciklus végén a 

tulajdonunkban lévő vállalatokat is egy alapos gazdasági átvilágításon engedjük 
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át, és szeptember végére világos képet nyújtunk a következő testületnek arról, 

hogy Budakalász vállalatai milyen pénzügyi, gazdasági pozícióban vannak. 

A kistérségben, mondjuk ki, pártirányítás van; a 13 polgármester közül három 

Fidesz-tag, az egyik az elnök, a másik az alelnök, a harmadik is alelnök. Nem 

látom, hogy átéreznék ennek a felelősségét, hogy ők hárman felelősek egy 

kistérségi társulásért, amit vezetni kéne, jól kéne vezetni, és azt gondolom, a 

települések, akik a társulásban részt vesznek, ezt nem látják. Nem tudom, hogy 

hogyan tovább, mert Pomáznak 15 millió forint tartozása van a kistérség felé – 

érkezett erről egy dokumentum hozzám nemrég mint ellenőrző bizottsági 

elnökhöz –, Csobánka megtagadja a GVOP projektben a tagdíj fizetését, már 

több mint 5 millió forinttal tartozik. Tehát ha ennyire nincs egyetértés a fő 

célokban és a kötelezettségvállalásban, akkor egyáltalán nem vagyok biztos 

benne, hogy ez a társulás jövőre működni fog. 

Tudni kell, hogy a kistérségi társulásnak nincs alkotmányos alapja, 

rendeletekkel hozták létre és rendeletekkel irányítják, tehát el tudom képzelni, 

hogy egy alkotmánymódosítás esetén a kistérségi társulások helyzete 

megváltozik. 

A legnagyobb kudarc, amit mi megéltünk, a GVOP projekt, ami 650 millió 

forintba került és az 50 millió forintos önrészt nem éri meg. Mostanában 

jutottam arra a felismerésre, hogy szerencsétlen bogdányi polgármester, aki 

nemrég halt meg, szerintem ebbe halt bele. A projektet az utolsó fázisban ő 

vezette, és nagyon dolgozott azon, hogy bebizonyítsa, hogy ezek a programok 

igenis használhatók, például az adóprogrammal szerintem sok száz vagy ezer 

órát eltöltött, hogy az működőképes állapotba kerüljön – nem sikerült. 

Azt is mondjuk ki, hogy ez a kistérség a Szentendrei járás utódja, és egy 

valóságos kistérség, amit nem államigazgatási döntéssel hoznak létre, mint 

ahogy a mi esetünkben történt, egy természetes szerveződés, a történelmi, 

néprajzi, táji és egyéb adottságok alapján. Én már ’90-ben, amikor a millenniumi 

ünnepségek voltak, javasoltam, hogy próbáljunk meg egy másfajta felállásban 

gondolkodni, ami a Nagykevély környéki településeket jelenti: Borosjenő, 

Üröm, Csobánka, Pomáz, Budakalász. Én ezt a formációt lényegesen 

életképesebbnek tartanám. 

 

Rogán László képviselő: Polgármester úr azt mondta az előbb, hogy a 

kistérségben pártirányítás folyik. Mire gondolt? Azért nem működik a kistérségi 

társulás, mert pártirányítás folyik, vagy csak részben ez az oka? 

A másik pedig, amit polgármester úr mondott, hogy földrajzilag nekünk sokkal 

megfelelne egy másfajta kistérségi társulás: sajnos rendeletileg hozták létre ezt a 

kistérségi társulást, ilyen szempontból ebbe valószínűleg nem sok beleszólásunk 

van, ha csak esetleg a kormányzat nem hoz létre egy másikat. 

 

Parlagi Endre polgármester: Az első kérdésre azt tudom mondani, hogy azt 

nem állítom, hogy azért működik rosszul, mert három fideszes az elnök és az 
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elnök, de azt állítom, hogy nem érzik: azzal, hogy a három polgármester adja a 

társulás vezetését, nekik nagyobb a felelősségük – ezt kéne nekik jobban 

átérezni. 

 

A határozati javaslat szerint Budakalász város Önkormányzat Képviselő-

testülete elfogadja a polgármester beszámolóját a Dunakanyari és Pilisi 

Önkormányzatok Többcélú Kistérségi Társulásban végzett 2009. évi 

tevékenységéről, továbbá tudomásul veszi egy fő belső ellenőr alkalmazását a 

Polgármesteri Hivatal Kabinetiroda létszámkerete terhére 2010. augusztus 1-től, 

felhatalmazza a jegyzőt az álláshely pályázat útján történő betöltésére. Aki ezzel 

egyetért, az kérem, szavazzon! (Szavazás.) 

 

 

A Képviselő-testület 13 igen szavazattal, 0 nem ellenében és 1 tartózkodás 

mellett az alábbi határozatot fogadta el: 

 

290/2010. (VI.29.) Kt. határozat  

Budakalász Város Önkormányzat Képviselő-testülete  

1.) Elfogadja a Polgármester beszámolóját a Dunakanyari és 

Pilisi Önkormányzatok Többcélú Kistérségi Társulásban 

végzett 2009. évi tevékenységéről. 

2.) Tudomásul veszi egy fő belső ellenőr alkalmazását a 

Polgármesteri Hivatal Kabinetiroda létszámkerete terhére 

2010. augusztus 1-től. Felhatalmazza a jegyzőt az álláshely 

pályázat útján történő betöltésére. 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

Parlagi Endre polgármester: Most a nyilvános napirend végére értünk, 

következnek a napirend előtti hozzászólások. 

 

Krunity Péter képviselő: Öt témában szeretnék kérdést feltenni. 

1. Megnyugtató, hogy az ürömi úton a támfal építése megkezdődött. 

2. Amire választ szeretnék kapni, többször feltettem azt a kérdést és volt is róla 

szó, hogy született egy szakértői, statikai vélemény a Magyar utcai helyzetről, 

tehát az utca végén a támfal helyzetéről. Kérnék rá választ, hogy hogy áll ez az 

ügy, mert nem kaptam még választ. 

3. A Pataksor felől a Magyar utca kereszteződésénél ki van téve egy 

„elsőbbségadás kötelező” tábla. Tudomásom szerint ez saját kezelésű út. Télen 

ha ott meg kell állni, akkor nem lehet újból elindulni, ezért vissza kellene állítani 
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az eredeti forgalmi rendet. Lefelé nem probléma, de onnan kijönni probléma téli 

időben. Kérem megvizsgálni ennek a lehetőségét. 

4. A Faluház főbejáratánál háromnyelvű felirat szerepel: magyar, német és 

szerb. A szerb felirat egyik fele hiányos, ennek pótlását kérem. 

5. A patakok tisztításáról gondoskodni kellene, mert tele vannak hulladékkal és 

egyébbel. 

 

Parlagi Endre polgármester: A patakot tavaly tisztítottuk, idén ez nem lett 

betervezve, de a kaszálás a patakparton folyik. 

 

Dr. Szigeti Ferencné képviselő: Az árvízvédelemmel kapcsolatban szeretnék 

néhány dolgot mondani. Mint a körzet képviselője szeretnék köszönetet 

mondani a védekezésben részt vevő civil szervezeteknek és a polgárőreinknek, 

akik legelsőként érkeztek ki, amikor a víz átcsapott a Lupaszigeti úton a másik 

oldalra, valamint rendőreinknek, Kovács Róbert alezredes úrnak, aki 

személyesen is megjelent a helyszínen, a településőröknek, a közterület-

felügyelőknek és önkéntes tűzoltóinknak is, akik fegyelmezetten helyt álltak. 

Büszkék vagyunk rájuk, köszönjük szépen. Természetesen mindenkinek 

köszönetet mondunk, aki a védekezésben részt vett. 

Ma reggel lent jártam a Duna-parton; az árvíz nyomai a kerékpárúton 

látszódnak, a rév után a kiserdőben vastagon áll az iszap a kerékpárúton, és az 

M0-s híd tájékán is, egy része megszáradt, más része még nedves. 

 

Parlagi Endre polgármester: Megrendeltük a takarítást. 

 

Dr. Szigeti Ferencné képviselő: Köszönöm szépen. Van ott egy elektromos 

kapcsoló szekrény, amit árvíz idején bizonyos vízmagasság mellett 

áramtalanítani kell. Polgármester úr legyen szíves, vizsgáltassa meg annak 

lehetőségét, hogy feljebb lehetne-e emelni azt az elektromos szekrényt, hogy 

minél később kelljen az áramot kikapcsolni árvíz idején, hogy olyankor minél 

kevesebb ideig legyenek áram nélkül a Duna-partiak. 

A szúnyogirtás most is folyik. Az a tapasztalat, hogy egy-egy alkalommal nem 

megy többször a repülőgép, azt mondták nekem, hogy egyszer elmegy oda, 

egyszer vissza, kész, máskor sokkal többször szokott fölöttük repülni. 

 

Parlagi Endre polgármester: GPS-en rögzítik a repülőgép útvonalát és 

megkapjuk a térképet, hogy merre járt. (Dr. Novotny László: De azt nem, hogy 

mennyi vegyszert szórt ki.) 

 

Dr. Szigeti Ferencné képviselő: Még egy dolog van, amit szeretnék kérni. A 

Gátőr utca kátyúzásával kapcsolatban több hete, vagy talán már egy hónapja is, 

hogy a murva ki lett szállítva, kupacokba le lett téve, de nem került elsimításra. 

Mostanra olyannyira összeálltak ezek a kupacok, hogy az ott lakók nem tudják 
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szétlapátolni. Az a kérésem, hogy az önkormányzat gondoskodjon ennek 

elterítéséről. 

 

Rogán László képviselő: A Szent László utca a Bem utcánál nagyon 

megsüllyedt és nagyon veszélyes. Gondolom, garanciában meg lehet csináltatni, 

ezt kérem szépen. 

Egy lakossági észrevételt szeretnék tolmácsolni. Állítólag a polgármester úr és a 

jegyző asszony számára már több hónappal ezelőtt a Petőfi utcai lakosok a Szent 

László utca felől eső részen Zoltai László aláírásával egy kérvényt adtak be, 

hogy egy műanyag, lecsavarozható fekvőrendőrt szeretnének oda, mert nagyon 

sok gyermek közlekedik arrafelé, és veszélyes ez az útszakasz. Zoltai úrék 

anyagilag is beszállnának a fekvőrendőr kivitelezésébe, és Zoltai úr azt kéri, 

hogy őszig találjunk erre valami megoldást. 

 

Parlagi Endre polgármester: Négy darab lecsavarozható, műanyag 

fekvőrendőrt rendeltünk meg, melynek összes költsége 220.000 forint lesz. 

Végül is ezeket a Zrínyi utca okán rendeltük meg, a Petőfi Sándor utcaiakkal 

konzultálni kell. 

 

Rogán László képviselő: Ezt én felvállalom. 

 

Parlagi Endre polgármester: Ha a Zrínyi utcába nem rakjuk le mindet, akkor 

lehet, hogy felszabadul valamennyi. 

 

Rogán László képviselő: Azt ki fogja eldönteni, hogy hova fontos letenni 

ezeket? 

 

Parlagi Endre polgármester: Ahol meg van világítva, két utca közötti 

szakaszon nyilvánvalóan, és a ládákkal is össze kell hangolni. 

 

Rogán László képviselő: Visszatérve a kátyúzásra, még nincs befejezve. 

 

Parlagi Endre polgármester: Az eső miatt maradt félbe, azt ígérték nekem, 

hogy a héten folytatódik. Az eredetileg felmért 200 valahány négyzetmétert már 

messze túlléptük, úgyhogy majd pénzt is kell hozzá keríteni. 

 

Kovács Attila képviselő: Kezdjük a kátyúkkal. Az egyik elborzasztó kátyú a 

Lupaszigeti úton van – az egy hungarikum, ami ott van. 

 

Parlagi Endre polgármester: Az benne van a kátyúzásban. 

 

Kovács Attila képviselő: A Lupaszigeti út bal oldalán lévő kerékpárúttal 

kapcsolatban szeretném kérni, hogy mivel amúgy sem szabályos a 
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keresztmetszete és életveszélyes karók szegélyezik a jobb oldalán, a benyúló 

ágakat nyirbálják meg egy kicsit. A benyúló ágakat állandóan kerülgetni kell, 

ami balesetveszélyt okoz. 

A Lenfonó HÉV-megállónál a patak melletti szakaszon a védőkerítés vége 

leszakadt egy 3-4 méteres szakaszon. 

A Kárpátok Őre szobrot megrongálták. Nem ártana oda egy kovácsolt vas 

kerítés mint elhatároló szerkezet, amivel megvédenénk a szobrot. 

Az a kérdésem van még, hogy a nyári napközivel kapcsolatban született-e 

valami megoldás, ez ügyben sikerült-e valamit tenni. 

 

Parlagi Endre polgármester: Nem történt megoldás. Vállalkozók megkerestek 

minket, hogy budakalászi gyerekeket Törökbálinton foglalkoztatnák 

napköziben, de oda elvinni a gyerekeket macerás dolog lenne és nem is kerülne 

kevésbe. Ebben az évben úgy néz ki, hogy ezt nem tudjuk megoldani. Én azt 

várnám, hogy a budakalászi pedagógusok ebben aktívan részt vegyenek, 

kezdeményezzenek és nyilván díjazásért, de vállaljanak nyári táboroztatást. 

Mindenesetre a kistérségben fel fogom vetni, hogy nem lehetne-e ezt valamilyen 

közös szervezésben megoldani – régen volt Szentendrén nyári iskolai tábor. 

 

Balogh Csaba képviselő: Két dolgot szeretnék felvetni. Leininger úr kérte, 

hogy járjunk közben annak érdekében, hogy a tűzoltók a Luppa-tavakon 

tudjanak gyakorlatozni, hogy egy vízi mentést meg tudjanak valósítani, ha arra 

szükség van. E tekintetben kérem, hogy járjunk el az érdekükben. 

 

Parlagi Endre polgármester: Egyelőre nem tudjuk, hogy ki az illetékes, mert a 

bányakapitányság visszaírt, hogy ő nem illetékes ebben az ügyben. Ott nem 

gyakorlatozni kellene, hanem a jet-skíseket elkapni – persze ez lehet egy jó 

gyakorlat is egyben. Keressük az illetékest. 

 

Balogh Csaba képviselő: A másik kérdés a Népjóléti Bizottságban vetődött fel, 

ami bár nem tartozik a bizottság hatáskörébe, de az egyik külsős tagtársunk 

kérte, hogy tolmácsoljam a testületi ülésen. A május hónapot tulajdonképpen víz 

alatt töltötte Budakalász, esett az eső egyfolytában. A budakalászi embereket fel 

kellene szólítani, hogy az árkokat és az átereszeiket tegyék rendbe. Meg tudjuk-

e jelentetni az erre vonatkozó felhívást a médiában? 

 

Parlagi Endre polgármester: Meg fogjuk tenni. 

 

Nógrádi Zoltán képviselő: Többen jelezték számomra, hogy a Vöröskereszttől 

kaptak csomagot, amit ez úton nagyon megköszönnek – nem tudom, a 

hivatalnak volt-e ebben bármiféle szervező munkája. 

Harmadjára szólalok fel a Nyitnikék Óvodában lévő raktár ügyében, február óta 

küszködöm ezzel. Zicsi úrtól Udvarhelyi úron át a polgármester úrig és a 
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Lenfonó portásáig mindenkivel próbáltam ebben a kérdésben egyeztetni. 

Locsolótömbök, négy traktorkerék, traktorra erősíthető hatalmas eke, fűnyíró 

adapter, roncsautóülések, törött parabolatükör is van ott, és ami a legfontosabb, 

homokzsákok, amelyeknek a java része használt. „Milyen jó, hogy az óvodában 

veszélyes hulladékot tárolunk!” címmel lehetne erről egy rövid cikkecskét írni – 

elképesztő állapotok vannak. Nem nyertünk a pályázaton a felújítás ügyében, de 

ha apró lépéseket tenne az önkormányzat ennek kiürítésére, akkor lehetőséget 

biztosítana arra, hogy mások is segédkezhessenek ebben. Nem tudom, hogy ez 

kinek a felelőssége - volt, amikor Zicsi úrtól kértem, hogy vigyék el ezeket 

onnan, de ő azt mondta, hogy ott már semmi sem az övé -, nem tudom, kinek 

szerepel a leltárában ez, az, amaz. Szívesen terjesztek elő határozati javaslatot a 

kérdésben, ha ez kell hozzá. 

 

Parlagi Endre polgármester: Megoldjuk anélkül is. 

 

Dr. Kiss Ildikó képviselő: Ez úton szeretném felhívni a körzetemben található 

Rózsa utca és Kovács Lajos utca lakóinak a figyelmét, hogy idén nyáron sor 

kerül e két utca teljes útburkolati felújítására, ami várhatóan augusztus hónapban 

fog megtörténni és körülbelül három hétig fog tartani. Az önkormányzat egy 

pályázaton nyert az útburkolat felújítására, és ennek megfelelően ennek 

megfelelően ennek a két utcának a felszíni lemaratása után egy 4 centiméteres új 

aszfaltréteget fog kapni az úttest, új szegélyekkel. Felhívom a lakók figyelmét, 

hogy a felújítás a padkára, a járdára és a saját kapubeállókra nem vonatkozik, 

mivel ez az építkezés nem egy új út építését jelenti, ezért a lakóknak semmi 

anyagi hozzájárulást nem kell fizetniük. Mivel a régi járdák megmaradnak és 

azokkal már eddig is vízelvezetési problémák voltak, próbálunk majd a 

későbbiekben forrásokat keresni, hogy ezeket megoldjuk, mert az új aszfaltréteg 

helyenként újabb gondot okozhat azzal, hogy magasabbra kerül, mint a régi 

járda. Ezen dolgozni fogunk és próbálunk bizonyos összegeket a későbbiek 

során erre átcsoportosítani. 

 

Németh Antal alpolgármester: A legutóbbi testületi ülésen tanult 

képviselőtársunk a Legfelsőbb Bíróság felülvizsgálatával kapcsolatban szinte 

provokatív módon esett neki Kovács képviselőtársunknak. Akkor nem akartam 

laikus testvérként improvizálni, ezért elhoztam most magammal a Legfelsőbb 

Bíróság ítéletét. Ebből néhány mondatot részben képviselőtársaimnak, részben a 

nézőknek szeretnék felolvasni: „Ha egy szervezeten belül vita merül fel az aláíró 

személyek erre való jogosultsága körében, az az esetleges szerződés 

érvényességére vonatkozó polgári per tárgya lehet. Az ingatlan-nyilvántartási 

törvény 51. § (1) bekezdése értelmében el kell utasítani a bejegyzési kérelmet, 

ha a bejegyzés alapjául szolgáló okiratnak olyan tartalmi vagy alaki hiányossága 

van, amely miatt az nyilvánvalóan érvénytelen. Az érvénytelenség akkor 

nyilvánvaló, ha ez a tény önmagában az okiratból megállapítható. Tekintettel 
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arra, hogy az okirat tartalma szerint a bejegyzésre alkalmas volt, alaki 

hiányossággal nem rendelkezett, mert alá volt írva, ennélfogva az okiratból az 

érvénytelenség megállapítható nem volt.” Ennek az a lényege, hogy polgári 

peres lehetőséget vet fel számunkra a Legfelsőbb Bíróság arra vonatkozóan, 

hogy ezen szerződés érvényessége valóban fennállt-e. 

Felvetettem a polgármester úr felé is azt, hogy az ingatlan-nyilvántartási törvény 

alapján amikor a Földhivatal a bejegyzéseket megteszi, adott esetben egy 

átirattal tájékoztassuk arról, hogy minden önkormányzati tulajdont érintő 

bejegyzésnél követelje meg kellékként a Képviselő-testület oda vonatkozó 

határozatát. 

 

Liszkai Gyuláné képviselő: Az árvíz kapcsán szeretném elmondani, hogy a 

Jókai utcáig jutott el a víz. Többek között az övárok pillanatok alatt való 

telítődése okozta a gondot – sok minden más is, de ez már a múlt, úgyhogy azzal 

nem foglalkozunk, hogy lehetett volna-e építkezni oda, vagy nem, ott probléma 

ez –, ezért a kérésem az, hogy a folyamatos, szükségszerű tisztítását oldjuk meg 

minél előbb. Ne kelljen ezt külön kérni, hanem most szivattyúzzuk ki onnan a 

vizet, illetve amikor elér egy szintet, akkor tegyük meg, hogy ne legyen ott a 

pincéknél gond. 

Az Omszk parkban voltam tegnap. A fű nincs levágva, ezért kérem, hogy 

mielőbb tegyék rendbe. 

A Barát patak gátján sincs a fű levágva. Nem tudom, ma hol tart a dolog, de 

tegnap nem volt levágva, jó nagy fű van ott. 

Többen szóltak nekem és magam is tapasztaltam, az utóbbi időben a Fő tértől a 

Mély utcáig négy nagy kocsival találkoztam. Ellenőrzik-e, ki ellenőrzi, hány 

ellenőrzés volt? Mert határozatot hoztunk arról, hogy ezt ellenőrizzük, 

büntetjük. Vannak-e általában engedélyek? Mert tényleg az tapasztalható, hogy 

egyre több nagy kocsi jár arra. 

Az utóbbi időben az újságokon keresztül egy csomó fals információ kerül ki a 

városba. Amit utoljára láttam: megjelent az egyik újságban – név nélkül 

természetesen –, hogy 700 millió vesztesége van Budakalásznak. Aki ezt leírta, 

az vagy nem tudja a költségvetést, vagy nem akarja tudni, vagy pedig az 

információnak csak a felét mondja el, merthogy ennek van még folytatása, mint 

tudjuk. Az a folytatása, hogy ebből építjük az óvodát, ami pillanatnyilag ott tart 

– ahogy elhangzott a múltkori testületi ülésen –, hogy az első számlát már 

kifizettük és hitelt nem vettünk fel. Tehát nem kell azt hangoztatni, hogy 

eladósodik Budakalász és jaj istenem, mi lesz velünk. Semmi nem lesz velünk, 

meg fogjuk oldani és talpon fogunk maradni, sőt jól fogjuk végezni a dolgunkat. 

Tessék megnézni az óvodát - Rogán úrnak címezem ezt a megjegyzésemet, mert 

az újságban benne volt az ő nyilatkozata is, hogy én azt ígértem, hogy 

decemberre óvoda lesz. Nem ezt ígértem, ez a december szeptember, és 

szeptemberre igenis lesz óvoda, át fogjuk adni. Ha ezt nem hiszi, próbáljon már 

elmenni a Szalonka utcába és megnézni, hogy milyen ütemben halad az óvoda – 
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elképesztő ütemben, és nagyon örülök, hogy ez így van. Nem tudom, hogy ki 

adta ezt a nyilatkozatot, de ha képviselő volt, az már bűncselekmény, hogy nem 

ismeri a költségvetést. Ha ismeri, akkor meg tessék úgy elmondani, ahogy ez ott 

van, és ha meg képviselőségre adja a fejét, tanulja meg olvasni a költségvetést. 

 

Parlagi Endre polgármester: Én sem értem, hogy miért nem lehet örülni a 

város sikereinek. Amit elérünk, az mindannyiunk sikere. 

 

Most elmondanám, hogy az én nézőpontomból nézve mi minden történt az 

elmúlt hónapban. 

Május 26-án a Határon Túli Civil Szervezetek Konferenciáját szervező 

személyek jártak nálunk. 

Május 26-án a Telepi Iskola új igazgatójával, Kovács Kristóf úrral beszélgettem. 

Május 27-én intézmények részére tartottunk értekezletet. 

Május 27-én az Olvasni Jó Mozgalom tartott rendezvényt a Faluházban. 120 

gyerek olvasta el a Jónás Könyvét. 

Május 29-én a Luppa Egyesület tartott közgyűlést, amelyen részt vettem. 

Május 31-én az orvosokkal volt egyeztetés a Framingham Study ügyében, amit 

Szelíd Zsolt kardiológus úr tartott. 

Június 1-jén Tőkéczki László tartott Klebelsbergről előadást a könyvtárban. 

Június 2-án Kovács Róbert alezredessel volt egy széles körű egyeztetés. 

Június 2-án a Pest Megyei Közúti Felügyelet igazgatója és munkatársa járt 

nálunk egyeztetésen a NIF munkatársával együtt. 

Június 3-án alpolgármester úrral Németbólyban jártam. Hosszabb időt igényelne 

a tapasztalatok közreadása, csak egyetlen tényt mondok az üvegszálas hálózat 

mellett, amiről az újság hírt adott. Néhány évvel ezelőtt fúrtak egy lyukat a 

város határában, 80 fokos vizet találtak, minden intézményt hévízzel fűtenek és 

évi 1 millió m3 földgázt takarítanak meg, ami még csak a kezdet. 

Június 4-én a Trianon emlékművet avattuk fel. 

Június 5-én megkezdődött az árvízi védekezés, első fokú készültségtől harmad 

fokúig mentünk fel, a víz magassága 820 cm volt. A hivatalban semmiféle 

dokumentációt nem találtunk arra vonatkozólag, hogy a gátak felső szintje 

milyen balti szinten van, úgyhogy most a harmadfokú készültség keretében 

megrendeltünk egy ilyen felmérést, aminek a dokumentációját holnap reggel 

fogják átadni, hogy íróasztal mellett, dokumentációban lehessen rámutatni 

valahova, hogy itt kell majd védekezni, ha az előrejelzés 840 vagy 850 cm-t 

mutat. 

A képviselő asszony beszélt az árvízi védekezésről. Én is köszönetemet fejezem 

ki mindenkinek, különösen azoknak, akik egy szombati éjjel a bordás 

megerősítésen dolgoztak a patak torkolata előtt. A III. kerületet nem érdekelte a 

gázszivárgás a túloldalon. Térdig érő víz jött össze a kutyaiskola területén, 

nekünk ezt sikerült megfogni. 

Június 7-én a GYNK-val tárgyaltunk a HÉSZ-ről. 
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Június 7-én pedagógusnap volt. 

Június 11-13. között voltak a Kalászi Vigasságok – sikeres volt, sokan voltak. 

Június 11-én volt a Dzsungel Könyve előadása. Ez az előadás minél többször 

látjuk, annál jobb; ki is fogjuk vinni ősszel Adára. 

Június 15-én az ATV Kft. vezetője járt nálam, üvegszálas hálózat építése 

ügyben felajánlotta a közreműködést, hogy a budakalászi Kábel TV 

fejlesztésében önmaga számára egy referenciahálózatot szándékozik létrehozni. 

Nyilván folytatjuk a tárgyalásokat. 

Június 15-én Semmelweis Nap volt. 

Június 15-én Elekes Botond úrral egyeztettem, aki elvállalta a Budakalászért 

Közalapítvány elnöki tisztét. 

Június 16-án kistérségi tanácsülés volt Pomázon. 

Június 17-én az Óbuda elnökénél tárgyaltunk. 

Június 17-20. között volt a Határon Túli Civil Szervezetek Konferenciája, ahova 

sikerült meghívnom a gyertyánligeti katolikus óvoda vezetőjét, Mácsek Szidónia 

asszonyt. Ez is egy nagyon sikeres rendezvény volt, ez volt a tizedik, a záró 

nyilatkozatot közreadjuk az újságban. 

Június 18-án a Telepi Iskolában volt évzáró, bemutattuk az új igazgatót. 

Június 19-én a Kalász Suliban volt évzáró, felavattuk a Klebelsberg-szobrot. 

Június 21-én rendkívüli testületi ülés volt. 

Június 24-én a Kalász Film Bt. elleni keresetünket az ítélőtábla elutasította. 

Június 25-én Kovács Róbert alezredes úr volt ismételten itt. 

Június 28-án, tegnap reggel Horváth Frigyes, a Szentendrei Közútkezelő 

vezetője járt itt, és készítettünk egy jegyzőkönyvet, hogy milyen teendők vannak 

Budakalászon - felezővonalak és zebra felfestése, padka helyre hozatala, a posta 

és az önkormányzat előtti kopás megszüntetése és a többi -, megígérte, hogy a 

jövő hét folyamán ezeknek nekikezdenek.  

Ugyancsak a tegnapi napon véglegesítettük a szerződést a kardiovaszkuláris 

vizsgálatok ügyében. 

Tegnap HÉSZ-fórum volt a Duna-partiak részére. Megint elszabadultak az 

indulatok, úgyhogy nem tudom, hogyan fogjuk ezt mederben tartani és kezelni. 

Teljesen irreális elképzelései vannak a Duna-partiaknak, és sajnos lovat ad 

alájuk az, hogy korábban, 2005 előtt a Lupaszigeti úttól északra lévő 

üdülőterületet belterületbe vonták. Hullámtér belterület, és lakóházak épültek 

hullámtérben, hölgyeim és uraim. 

Június 29-én, azaz ma délben Szentendrén volt szúnyogirtás ügyben egyeztetés. 

A bányató megvédése ügyében hoztunk egy testületi döntést. 

A Damjanich utcai támfal építése megkezdődött. 

A kerékpárút tisztítása megkezdődik. 

Megkezdődik a Killer-pince felmérése a héten műszaki szempontból. 

A régi térképeken a Zrínyi utca melletti árkot úgy hívják, hogy Szent István 

árok. Aki arra jár, az megfigyelhette, hogy a Pomáz felől fakadó víz átjön a 

HÉV-pálya alatt, utána egy darabig csordogál, aztán eltűnik, nem tud tovább 
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folyni, mert a növényzet, ami a gát két oldalán van, a leveleivel feltöltötte a gát 

medrét. Ezért felmérettük minden keresztutcával szemben a gát balti szintjét, 

illetve a fenék balti szintjét, úgyhogy a jövő évi költségvetésben muszáj 

áldoznunk arra, hogy talán teljes hosszában kitisztítsuk az árokmedret, és azt is 

el kell dönteni, hogy mi lesz a növényzettel az oldalán. (Rogán László: Az 

Pomázé, nem?) Nem, az sajnos a mienk, most derült ki. Változik a közigazgatási 

határ, de az árok nagy része Budakalász területén van. Alpolgármester úrnál 

megvan a térkép. 

Köszönet az árvíz ellen védekezőknek. 

Köszönet a Viola Egyesület tagjainak, akik a hajléktalanszállót, miután 

elkészült, kitakarították. Az engedélyeket – július hónap végén fogjuk átadni – a 

Vöröskereszt szerzi be, már a berendezése folyik. 

Elkészült a József Attila utca és az Omszk park közötti padka. Mindenki 

láthatta, hogy milyen lehetetlen állapotok voltak ott. Volt egy lepusztult kerítés 

és egy gödrös padka; oda most zúzalék került, lehengereltük, és korlátok 

kerültek oda, hogy gyalogosan be lehessen menni, de gépjárművel ne lehessen 

behajtani. 

 

Ezzel a nyílt napirend végére értünk. A 23-30. napirendi pontok zárt ülésen 

tárgyalhatók. Ki az, aki egyetért azzal, hogy ezeket a napirendi pontokat a 

Képviselő-testület zárt ülésen tárgyalja? (Szavazás.) 14 – egyhangú. 

 

Végezetül, miután ez az utolsó rendes ülésünk a nyári szünet előtt, jó pihenést 

kívánok mindenkinek. 

Tartunk tíz perc szünetet. 

 

 

(A nyilvános ülés végének időpontja: 21 óra 04 perc. 

Szünet: 21.04-21.14 

A továbbiakban a Képviselő-testület zárt ülés keretében folytatja munkáját.  

A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül.) 

 

 

K.m.f. 

 

 

Parlagi Endre 

polgármester 

Dr. Molnár Éva 

jegyző 

  

 

  


